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Otvorenie kostola sv. Cyrila a Metoda v Senici. Na foto vľavo  Ľubomír Parízek,
vpravo Mons. Karol Martinec.                     Foto F. Kalka

ZŠ na Komenského ul.
žije rekonštrukčnými
prácami 

Zo všetkých síl sa zhotoviteľ rekonšt-
rukčných prác a projektový tím snažili, aby
sa k 2. septembru mohlo začať vyučova-
nie vo vynovených priestoroch školy. 

Žiaľ, proti prírode je človek malý pán.
Pre príliš vysokú vlhkosť vzduchu počas
leta nevyschli nové betónové podlahy
v učebniach tak, ako sa očakávalo, čo
sfunkčnenie prevádzky školy predĺžilo
o dva týždne. Napriek tomu sme nezačali
klesať na duchu. Žiaci a vyučovanie boli
operatívne prerozdelení do iných senic-
kých škôl a tempo rekonštrukčných prác
sa zvýšilo na dvojnásobnú rýchlosť, aby sa
dobehlo, čo bolo zameškané a aby bola
k 16. septembru škola pripravená privítať
svojich žiakov v krásnych vynovených
učebniach. 

I keď ešte pred pár dňami vyzerala
situácia v škole zúfalo, plné pracovné
nasadenie murárov, pokladačov PVC,
obkladačov sociálnych zariadení, elektri-
károv, maliarov, pani Ing. M. Výletovej,
pána riaditeľa PaedDr. K. Siwieca, brigád-
nikov, aj učiteľov s rodinnými príslušníkmi
urobilo svoje.

Rekonštrukcia dievčenských sociálnych
zariadení bola dokončená, PVC bolo polo-
žené vo všetkých učebniach, triedy žiaria
novou bielou výmaľbou. Učiteľky dostali
priestor na sebarealizáciu a podľa svojho
uváženia pestrofarebne vymaľovali sokle
v triedach, čím ich premenili z fádnych tra-
dičných tried na triedy veselé a moderné.
Nábytok z chodieb sa začína vracať na
svoje pôvodné miesta a priestory školy sa
znova začínajú približovať svoju pravému
účelu.

Do konca septembra budú sfunkčnené
sociálne zariadenia chlapcov a učiteľov
a bezbariérové WC, čím budú ukončené
všetky stavebné práce v rámci vnútorných
priestorov školy.

Napriek tomu, že koniec stavebných
prác  je stanovený na marec roku 2011,
dodávateľ vyšiel  mestu v ústrety a všetky
práce, ktoré mali byť realizované v interié-
ri školy zrealizoval v niekoľko mesačnom
predstihu tak, aby mohla škola od septem-
bra slúžiť svojmu účelu a aby stavebné
práce nerušili vyučovací proces.     

Na zozname rekonštrukčných prác
ostáva zateplenie fasády, rekonštrukcia
plochej strechy na strechu sedlovú, oprava
kanalizácie, prístavba bezbariérového
vstupu a fasáda.      

Mgr. Ľubica Melišová

Z konferencie podnika-
teliek a manažérok 

V Dome kultúry sa v dňoch 4. a 5. sep-
tembra konal V. deň slovenských podnika-
teliek a manažérok a 2. česko-slovenská
konferencia manažérok a podnikateliek.
Podujatie zorganizovala senická platforma
o. z. Top centra podnikateliek (TCP) v spo-
lupráci s Mestom Senica. Mottom dňa
bolo: Vzájomnou spoluprácou k väčším
úspechom.

Na slávnostnom otvorení boli prítomní
poslankyňa Európskeho parlamentu Anna
Záborská, poslanec NR SR a predseda
Trnavského samosprávneho kraja (TTSK)
Tibor Mikuš, primátor Senice Ľubomír
Parízek, členka riadiaceho výboru Sveto-
vej organizácie podnikateliek Dagmar Ste-
inmetzová, predsedníčka Klubu manažé-
rok Českej manažérskej asociácie (ČMA)
Lenka Tomešová, obchodný radca pri
Veľvyslanectve SR vo Varšave Vladislav
Chlípala.

Všetkých prítomných hostí, členky TCP
z 10 regiónov Slovenska a členky ČMA
z Českej republiky privítala predsedníčka
senického TCP Kvetoslava Jablonická. Pre-
zidentka o. z. TCP Elvíra Chadimová na
úvod zdôraznila, že hlavnou úlohou kon-
ferencie je odovzdávať si navzájom skúse-
nosti z podnikania. 

(pokračovanie na str. 4)

Návšteva z japonského
mesta Fujidera

Vo štvrtok 10. septembra navštívila
naše mesto delegácia z japonského mesta
Fujidera. Išlo o oplatenie priateľskej
návštevy, keďže minulý rok sa zástupcovia
z Trnavského samosprávneho kraja
zúčastnili návštevy v Japonsku.

Počas dvojdňového pobytu na Sloven-
sku stihli absolvovať návštevu úradu TTSK
v Trnave, v Bratislave navštívili priestory
Národnej rady Slovenskej republiky, Brati-
slavského hradu, historického centra
a následne pricestovali do Senice, kde ich
privítal primátor mesta Ľubomír Parízek.

Pre japonskú delegáciu bol v Senici pri-
pravený krátky program, v ktorom vystúpil
Spevácky zbor ZUŠ v Senici, slovenské
ľudové piesne a kroj z nášho regiónu pred-
stavil Martin Janšák zo ZUŠ a prekvape-
ním pre návštevu z Japonska bol Lukáš
Bečka, ktorý momentálne žije a pracuje
v Japonsku a pred delegáciou zaspieval
pre nich dobre známu japonskú pieseň.
Naše mesto predstavil prítomným primá-
tor mesta. Japonské mesto Fujidera a tra-
dičný japonský oblek predstavila Tukiko
Nakata z Asociácie pre medzinárodnú
výmenu mesta Fujidera.

Počas spoločných rozhovorov načrtli
zástupcovia oboch strán možnosti vzá-
jomnej spolupráce a odovzdali si darčeky
typické pre danú krajinu. (pokr. na str. 3)
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Z rokovania rady
a zastupiteľstva
18. riadne zasadnutie Mestského zastupi-
teľstva v Senici sa uskutočnilo 3.9.2009.
Rokovanie viedol RNDr. Ľubomír Parízek,
primátor mesta a bolo na ňom prítomných
23 poslancov z 25 členného poslaneckého
zboru. Na rokovaní boli prítomní vedúci
oddelení a útvarov mestského úradu, riadi-
telia základných škôl - I. ZŠ - PaedDr. Sla-
vomíra Melišová, II. ZŠ - Krzysztof Siwiec,
III. ZŠ - Ing. Svetlana Chábelová, IV. ZŠ -
Mgr. Marián Krištofovič a riaditelia škol-
ských zariadení v zriaďovateľskej pôsob-
nosti mesta - PaedDr. Ivana Nosková, riadi-
teľka Spojenej materskej školy, Milan Gál,
riaditeľ Základnej umeleckej školy,
Mgr. art. Martin Dudáš, riaditeľ Centra
voľného času, Mgr. Milan Jakubáč, riaditeľ
Mestského kultúrneho strediska, Bc. Ľubo-
mír Štvrtecký, riaditeľ Rekreačných služieb
mesta Senica, spol. s r.o., Ing. Ján Bachura,
riaditeľ Mestského podniku služieb, spol.
s r.o. Senica, Ing. Alena Kovačičová, riadi-
teľka Polikliniky Senica, n.o., Mgr. Zuzana
Krčmáriková, riaditeľka Zariadenia sociál-
nych služieb Senica, n.o., Miloš Šajánek,
konateľ Službytu spol. s r.o. Senica,
Ing. Milav Vlček, prednosta Obvodného
úradu životného prostredia, Ing. Ján
Michalica, poslanec VÚC Trnavského
samosprávneho kraja, Ing. Alexander Jano-
vič, predseda OSBD, Ing. Marián Fojtlín,
zástupca Technických služieb, spol. s r.o.
a zástupcovia médií.
V úvode primátor mesta odovzdal pamät-
nú plaketu mesta Mgr. Viktorovi Blažkovi,
riaditeľovi Základnej školy na ul. V. P. Tótha
v Senici počas rokov 1990 - 2009, za záslu-
hy o rozvoj školstva v meste a výkon funk-
cie riaditeľa školy.
Mestské zastupiteľstvo zobralo na vedomie:
- správu o činnosti dlhodobo uvoľneného
poslanca Mgr. Petra Sadloňa k 1. 9. 2009,
- výročnú správu spoločnosti Stoma Seni-
ca, a.s. za rok 2008,
- výročnú správu spoločnosti Službyt, spol.
s r.o. za rok 2008, kde mesto ešte v minu-
lom roku vlastnilo obchodný podiel vo
výške 34 percent a tento odpredalo spo-
ločnosti Comeron, spol. s r.o. Bratislava,
- informatívnu správu o statickej doprave
a budovaní nových parkovísk,
- zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením
primátora mesta,
- návrh opatrení na zamedzenie dopadov
krízy na rozpočet mesta - návrh obsahoval
podrobnú finančnú analýzu dopadov krízy
na rozpočet mesta, ktorá vyplýva hlavne:
a) zo schodku v príjmoch v dani z príjmov
fyzických osôb - predpoklad 920 605 €,
b) z poklesu v príjme dane z nehnuteľnos-
tí - predpoklad 454 756 €.
Návrh obsahoval už prijaté opatrenia,
ktoré vyplynuli z rozhodnutí z júlových
porád primátora mesta s vedúcimi oddele-
ní a útvarov MsÚ a s riaditeľmi rozpočto-
vých, príspevkových,   neziskových organi-
zácií a s obchodnými spoločnosťami so
100 percentnou účasťou mesta. V návrhu
bol predložený návrh viazania rozpočto-
vých výdavkov v 53 položkách rozpočtu
mesta v celkovej výške 962 793 €. Mestský

úrad Senica a všetky naše organizácie už
v tomto období  obmedzujú rozpočtové
výdavky v maximálnej možnej miere a sna-
žia sa nenarušiť rovnováhu príjmov
a výdavkov, ale  bez radikálnych rozhod-
nutí mestského zastupiteľstva sa nepodarí
vyrovnať stratu, ktorú priniesla kríza.
Mestské zastupiteľstvo schválilo:
- použitie rezervného fondu mesta vo
výške 62 981 € na odstránenie následkov
povodní, ktoré spôsobili prívalové dažde 6.
6. 2009  v časti Kunov a použitie 29 536 €
na vysporiadanie nedoplatku mesta voči
Službytu, spol,. s r.o. Senica za správu
obecných a nájomných bytov,
- prehľad plnenia príjmov a výdavkov
mesta a organizácií v jeho riadení k 30. 6.
2009,
- stanovisko hlavného kontrolóra k plneniu
príjmov a výdavkov mesta a organizácií
v jeho riadení k 30. 6. 2009,
- poskytnutie dotácie a zmenu návratnej
pôžičky na nenávratnú pôžičku Zariadeniu
sociálnych služieb Senica, n.o. - spolu vo
výške 33 190 €, z dôvodov vykrytia straty,
ktoré toto zariadenie vykazuje, ale zároveň
aj uložilo riaditeľke prijať také opatrenia,
aby sa zefektívnil chod zariadenia a znížila
sa energetická náročnosť budovy,
- návrh na zvýšenie nájomného v mest-
ských nájomných bytoch,
- správu o činnosti hlavného kontrolóra za
II. štvrťrok 2009,
- organizačno-technické zabezpečenie
volieb do orgánov samosprávnych krajov
(dňa 14. novembra 2009) po línii mestské-
ho úradu,
- určenie sobášnych dní na rok 2010.
Mestské zastupiteľstvo prijalo:
- zmenu Všeobecne záväzného nariadenia
č. 9 - zásad prideľovania bytov v meste
Senica.
Mestské zastupiteľstvo uložilo MsÚ a pri-
mátorovi mesta:
- zvolať do mesiaca zasadnutie mestského
zastupiteľstva s hlavným bodom rokovania
- riešenie finančnej krízy pre rok 2009
a s prípravou východísk tvorby rozpočtu
pre rok 2010. Poslanci žiadali dôslednejšie
zanalyzovať dopady jednotlivých navrhova-
ných opatrení a určiť ich vo vecnom
i finančnom vyjadrení.

V interpeláciách poslancov:
Ing. Emília  Wágnerová žiadala ako členka
rady školy Základnej školy na Komenského
ul. informáciu, ako pokračuje rekonštrukcia
školy, aký je harmonogram prác a kedy sa
vráti vyučovanie do normálneho režimu.
MUDr. Jozef Gembeš upozornil na
pozemky na území mesta, ktoré sú neudr-
žiavané, nevykosené a nutnosť upozorňo-
vať vlastníkov týchto pozemkov, aby sa sta-
rali o tieto nehnuteľnosti.
Ing. Tatiana Blažková žiadala, aby odznela
v zázname z televízneho vysielania z roko-
vania MsZ informácia, ako budú pokračo-
vať opatrenia na predchádzanie povod-
niam v Kunove  a tiež upozornila na neprav-
divosť informácie, že Kunovčania v minu-
lom roku nežiadali riešenie opatrení na
zamedzenie povodní v tejto mestskej časti. 
Ing. Anton Cibula upozornil, aby vlastník

Sobášne dni na rok 2010
Magický dátum s tromi deviatkami,

teda 9. 9. 2009, využil v Senici na uzavre-
tie manželstva jeden pár. Ak plánujete
uzavrieť manželstvo v roku 2010 a chcete
si vybrať svoj dátum už teraz, môžete tak
urobiť z termínov pre uzavretie manžel-
stva na rok 2010, ktoré schválilo Mestské
zastupiteľstvo v Senici dňa 3. septembra
2009 na svojom 18. riadnom zasadnutí.
Určený deň streda ako sobášny deň zostá-
va naďalej zachovaný. Určené soboty ako
sobášny deň na rok 2010 budú:
I. polrok 2010
9. a 23. január, 6. a 20. február, 6. a 20.
marec, 10. a 24. apríl, 15. a 29. máj, 12.
a 26. jún.
II. polrok 2010
10. a 24. júl, 7. a 21. august, 4. a 18. sep-
tember, 2., 16. a 30. október, 13. a 27.
november, 11. december.                       NS

príjazdovej cesty ku Kauflandu uplatnil
reklamáciu, pretože na tejto novej ceste sú
prepady.
Ing. Stanislava Halašová reagovala na roz-
hodnutie neuskutočniť Senické kultúrne
leto z dôvodu prijatých úsporných opatrení
(úspora 23 236 €), ale poukázala na fakt, že
mohli byť ponechané vystúpenia so vstup-
ným.
Ing. Milan Podhoráni vyjadril poľutovanie
nad tým, že  oslavy 65. výročia SNP sa
uskutočnili bez dychovej hudby a ďalších
oficialít, ktoré tomuto významnému výro-
čiu prináležia.
Na základe prijatých uznesení a záverov
mestského zastupiteľstva primátor zvoláva
Mestské zastupiteľstvo na 1. októbra 2010.

JUDr. Katarína Vrlová
prednostka Mestského úradu

Senická záchranka
Záchrannú zdravotnú službu - rýchlu

lekársku pomoc v Senici prevádzkuje
Poliklinika Senica, n.o. MZ SR vypísalo
výberové konanie na vydanie povolenia
na prevádzkovanie ambulancie záchran-
nej zdravotnej služby, ktoré sa týka 119
ambulancií ZZS-RLP a jednou z nich je aj
ZZS-RLP so sídlom stanice v Senici. Ter-
mín podania prihlášok je do 8.septembra
2009. Povolenie sa vydáva na obdobie 4
rokov.

Poliklinika Senica n.o. zaslala prihlášku
do výberového konania 28.augusta 2009.
Všetky požiadavky uvedené v podmien-
kach výberového konania spĺňa. Nemá
nevyrovnané záväzky voči daňovému
úradu, ani zdravotným či sociálnej pois-
ťovni. Je materiálne, technicky, priestorovo
i personálne vynikajúco vybavená. Má
všetky predpoklady, aby vo výberovom
konaní uspela. Neexistuje lepší poskytova-
teľ, ktorý by spĺňal pre sídlo stanice v Seni-
ci lepšie požiadavky stanovené MZ SR. Ak
Poliklinika Senica, n.o. vo výberovom
konaní uspeje, čo dúfame a veríme, bude
to spravodlivé víťazstvo v prvom rade
v prospech pacientov. NS
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Ešte pár slov k výročiu
Povstania 

Pozdrav k 65. výročiu SNP poslala
Valentína K. Pisklová zo Šachterska na
Ukrajine. Od roku 1971 sme ju volali parti-
zánka Valika, keď sme jej v ZŠ na ul. V. P.
Tótha v Senici pomáhali zisťovať adresy
bojových druhov. Bola priamou účastníč-
kou partizánskych bojov v Podbradlan-
skom kraji, spoľahlivou spojkou v ilegalite,
ako aj ošetrovateľkou ranených partizá-
nov v bunkri na Pustej Vsi pri Prašníku.
Hoci má už 83 rokov, stále s láskou spo-
mína na roky 1944 - 45 prežité na západ-
nom Slovensku. M. Slivková

Kladenie vencov 

V piatok 28. augusta sme si pripome-
nuli 65. výročie Slovenského národného
povstania. Položením kvetov a vencov
k soche Víťazstvo si prišlo pripomenúť
a vzdať úctu hrdinom SNP, ktorí položili
svoje životy za našu slobodu, predstavite-
lia miestnej a štátnej správy, samosprávy,
zástupcovia politických strán a hnutí, škôl
a niekoľko obyvateľov nášho mesta. Všet-
kých privítal na tomto pietnom akte pred-
seda Obvodného úradu Jaroslav Riha (na
foto vpravo). Po ňom už na prípravy
a priebeh SNP zaspomínal vo svojom prí-
hovore predseda oblastného výboru Slo-
venského zväzu protifašistických bojovní-
kov generálmajor Milan Podhoráni (na
foto vľavo).        text a foto Lucia Vajdová

Mládež nezabúda
na históriu 

V predvečer 65. výročia SNP položili
Mladí sociálni demokrati (MSD) a Klub
vojenskej histórie - Záhorie (KVHZ) veniec
k pamätnej tabuli umiestnenej na fasáde
bývalého Roľníckeho skladištného druž-
stva v Senici. Členovia oboch občianskych
združení si uctili pamiatku osôb väzne-
ných v tejto budove počas 2. svetovej
vojny nemeckou políciou Sicherheits-
dienst a popravených v Surovinskom lese.
V našej pamäti zostanú tí, ktorí sa postavi-
li na odpor domácemu a nemeckému
fašizmu! Martin Lidaj, foto P. Bača

Ing. Martin Lidaj a Mgr. Juraj Kráľovič,
obaja členovia MSD i KVHZ, v historických
vojenských uniformách pri pamätníku.

Štatistické zisťovanie
Slovenská republika sa prostredníctvom

Štatistického úradu SR zapojila do realizá-
cie Európskeho zisťovania o zdraví (EHIS
2009), ktoré v týchto rokoch prebieha
v mnohých členských štátoch Európskej
únie v rámci prípravy na produkciu štatistík
v oblasti zdravia na základe Nariadenia
Európskeho parlamentu a Rady
č. 1338/2008 zo 16. decembra 2008 o šta-
tistikách Spoločenstva v oblasti verejného
zdravia a bezpečnosti a ochrany zdravia
pri práci. Cieľom tohto zisťovania, ktoré je
prvým zisťovaním tohto druhu v SR, je
vytvoriť spoločný rámec na systematickú
tvorbu štatistík krajín Európskej únie
o zdravotnom stave obyvateľov Európskej
únie. Táto štatistika bude kľúčovým zdro-
jom údajov o zdravotnom stave, rozsahu
využívania služieb zdravotnej starostlivosti
a o faktoroch ovplyvňujúcich zdravie v kra-
jinách Spoločenstva. Bude predstavovať
významný zdroj údajov a informácií pre
medzinárodné porovnávanie Slovenska
v rámci Európskej únie a na analýzy zdra-
votného stavu populácie na Slovensku. Na
Slovensku bolo do zisťovania zaradených
5000 jednotlivcov v náhodne vybratých
obciach, medzi nimi aj naše mesto. Zisťo-
vanie sa uskutoční od 16. septembra do
31. októbra 2009. V tomto období vybra-
né domácnosti v našom meste navštívi pra-
covník poverený funkciou opytovateľa,
ktorý je povinný preukázať sa v domác-
nostiach osobitným poverením. Všetky
informácie a názory, ktoré nám v rámci
tohto zisťovania domácnosti poskytnú,
budú anonymné a použité výlučne na šta-
tistické účely. Ochranu dôverných údajov
upravuje zákon č. 540/2001 Z.z. o štátnej
štatistike v znení neskorších predpisov. Za
ochranu dôverných údajov zodpovedá
Štatistický úrad Slovenskej republiky.

Štatistický úrad SR

Chodník v parku
Seničania si isto všimli, že na chodní-

koch v Mestskom parku na Sadovej ulici sa
uskutočňujú stavebné práce. Dôvodom je
nerovný povrch dlažby. Vplyvom počasia
v uplynulých rokoch sa pôvodná dlažba
z bridlicových kociek čoraz viac štiepila,
následkom čoho vznikli na povrchu chod-
níka výškové rozdiely. Cez chodník pre-
chádza mnoho ľudí, a to nielen peších  ale
i cyklistov, chodia sem na prechádzky
matky s deťmi.

Pre zvýšenie bezpečnosti Mesto pristú-
pilo k postupnej výmene nevyhovujúcej
dlažby v parku. Ako prvá sa  vymieňa dlaž-
ba chodníkov okolo vyvýšeného betóno-
vého kruhu pri Sadovej ulici a časť chodní-
ka smerujúceho od budovy Múzea L.
Novomeského. Pôvodná dlažba z bridli-
cových kociek sa nahradí novou betóno-
vou zámkovou dlažbou. Zároveň sa rozši-
ruje chodník od lávky nad Teplicou sme-
rujúci k Sadovej ulici. Rozšírená časť zo
zámkovej dlažby bude slúžiť pre cyklistov.

Anna Šváčková, odd. výstavby,
ŽP a dopravy

Návšteva z japonského
(dokončenie zo str. 1)

Zástupcovia japonskej strany sa poteši-
li z výrobkov slovenskej keramiky a tradič-
ných postavičiek zo šúpolia a na oplátku
obdarovali primátora ručne vyrobeným
hrnčekom a inými drobnosťami s japon-
skou tematikou. V ďalších dňoch smerova-
la cesta zástupcov z Fujidery k našim
západným susedom do Čiech.

Mesto Fujidera leží na japonskom ost-
rove Honšú, nachádza sa v regióne Kansai
a patrí do prefektúry Osaka, ktoré je hlav-
ným mestom. Žije tu približne 66 tisíc oby-
vateľov.              text a foto Lucia Vajdová

Zníženie nákladu
Vydavateľ Našej Senice - Mesto

Senica v rámci opatrení na zmiernenie
krízy pristúpil k zníženiu nákladu infor-
mačného periodika Naša Senica.
Náklad bol znížený o 1 500 výtlačkov
na 4 000 kusov. Mesačník dostanú
občania na obvyklých miestach ako
doteraz, teda v novinových stánkoch,
na Mestskom úrade, v Záhorskej kniž-
nici, v informačnej kancelárii Infosen
a v Dome kultúry v Senici. bar
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Kostol sv. Cyrila 
a Metoda
v Sotine 

Chrámy sú pýchou
národa, klenotom kra-
jiny, perlou domova.
Chrámy sa budujú stá-
ročia, úctou žijú, krá-
sou očarúvajú,
múdrosťou dýchajú.
Nový chrám pre rím-
sko-katolíckych veria-
cich vyrástol aj
v našom meste v časti
Sotina. K tejto
významnej udalosti sa
vyjadril aj dekan senic-
kej farnosti Mons.
Karol Martinec. 
Ako dlho sa rodila
myšlienka výstavby

Z konferencie...
(dokončenie zo str. 1)

V tomto roku sa TCP stalo členom svetovej
organizácie podnikateliek, spoluorganizo-
valo konferenciu v New Yorku. Septem-
brovým stretnutím v Senici sa činnosť TCP
posúva ďalej za hranice - do krajín V4.
Vlani sa konferencia konala v Prahe, po
Senici sa na budúci rok bude konať v Kra-
kove. TCP sa stalo v tomto roku i asociova-
ným členským združením v celoeuróp-
skom projekte ambasádoriek. 

Ženy sa do podnikania odvážili po roku
1990. Dnes je 25,7 % žien ekonomicky
samostatných. „TCP má snahu  organizo-
vaním takýchto stretnutí zvýšiť ženám
sebavedomie, odhodlanie púšťať sa do
podnikania a odvahu podporovanú svojou
rodinou,  svojím zázemím, pretože nám
ženám a pre nás ženy je najcennejšia
práve naša rodina a naše zázemie,“
zdôraznila E. Chadimová.

Predseda TTSK T. Mikuš vo svojom prí-
hovore vyzdvihol budovanie mostov
medzi slovenskými a českými podnikate-
ľkami a manažérkami a zaželal účastníč-
kam konferencie, aby sa im darilo aj naďa-
lej rozvíjať podnikanie, našli veľa síl
a odvahy prekonávať všetky nástrahy. Pri-
mátor Senice Ľubomír Parízek privítal
účastníčky v meste, ktoré sa usiluje vytvá-
rať podmienky na podnikanie aj ženám
a vyjadril nádej, že si zo Senice odnesú
veľa dobrých impulzov do ďalšej činnosti.

Pozdravné listy adresovali účastníčkam

Zľava T. Mikuš, A. Záborská, Ľ. Parízek,
E. Chadimová, K. Jablonická

Z. Krčmáriková, riaditeľka Zariadenia so-
ciálnych služieb v Senici informuje
A. Záborskú o činnosti zariadenia a pred-
stavuje keramické výrobky - tvorbu klien-
tov zariadenia

konferencie prvá dáma SR Silvia Gašparo-
vičová a prvá dáma ČR Lívia Klausová. 

Prvý deň konferencie pokračoval kul-
túrnym programom, ktorý pripravila
Základná umelecká škola. Prezentovala sa
v ňom najúspešnejší študenti školy a ako
hosť vystúpil i muzikálový herec Ján Sle-
zák. Účastníčkam sa predviedli i mažoret-
ky Spirit.  

Druhý deň konferencie pokračoval
blokmi prednášok.  Na konferencii bolo
mnoho známych a úspešných podnikate-
liek a manažérok, ktoré prezentovali vlast-
né skúsenosti z tejto oblasti, aby tak inšpi-
rovali svojím príkladom, odovzdali poznat-
ky a pomohli iným. V rámci bloku Prístup
a podmienky k podnikaniu žien na Sloven-
sku a v Českej republike vystúpil i primátor
Senice. Blok Spolupráca generácií v pod-
nikaní a manažérskych tímoch odrážal
napríklad skúsenosti riaditeľky Stredoeu-
rópskej univerzity Skalica  Heidy Schwar-
zovej alebo E. Chadimovej a jej dcéry
A. Chadimovej v rodinnej firme. Zaujal
i mentoring v rodinnej firme v podaní
Mileny Veselej. K téme Ženy v médiách
a médiá o ženách vystúpili moderátorka
A. Heribanová, generálna riaditeľka Slo-
venského rozhlasu M. Zemková, Barbora
Laucká z Hospodárskych novín a Viera
Barošková reprezentovala Našu Senicu.
V záverečnom bloku Rovnováha medzi pro-
fesionálnym a osobným životom svoje
životné skúsenosti predostreli napríklad
členka predstavenstva VÚB banky Elena
Kohútiková, Lucie Pilipová z ČR či primátor-
ka Brezovej pod Bradlom Anna Danková.

Na záver konferencie putovný pohár
VI. dňa slovenských podnikateliek a mana-
žérok prevzala Bratislava. Potom  sa účast-
níčky poklonili pamiatke M. R. Štefánika
na Bradle. 

Účastníčky konferencie si z kvalifikova-
nej diskusie zo Senice odnášali množstvo
nových poznatkov, ktoré im pomôžu  pri
ďalšej práci. Vysoko hodnotili  pripravený
program i organizačnú stránku podujatia. 

Viera Barošková, Foto autorka

nového kostola?
„Od prvej chvíle výstavby nového síd-

liska Sotina sme sa zaoberali myšlienkou
výstavby nového kostola. Hovorí sa - kde
je na sídlisku nový kostol, že asi tam bol
potrebný a kde ho niet, je potrebnejší ešte
viac. Základný kameň kostola posvätil
Pápež Ján Pavol II. pri jeho návšteve Šaští-
na 1. 7. 1995 a od tohto dátumu sa ostat-
ný čas venoval príprave a realizácii výstav-
by kostola.“
Čo rozhodlo, že nový kostol je zasvätený
Cyrilovi a Metodovi?

„Sú to naši slovanskí patróni, žijeme
z koreňov kresťanskej viery, ktorú nám oni
priniesli a v našom regióne sú veľmi uctie-
vaní.“
Existenciou nového kostola sa zrejme roz-
šíria služby veriacim, aké úlohy bude
plniť pastoračné centrum a kedy začne
činnosť?

„Postupne si ľudia začnú uvedomovať,
že ten kostol tam je a budú spoznávať
potreby, ktoré im môže kostol poskytnúť.
Pastoračné centrum bude postupne zaria-
dené pre službu apoštolátu veriacim.“
Na vysviacke kostola za prítomnosti hlav-
ného svätiteľa otca arcibiskupa Mons.
Stanislava Zvolenského ste poďakovali
všetkým, ktorým sa akýmkoľvek spôso-
bom podieľali na výstavbe kostola, jeho
zariaďovaní a otvorení. Keďže sme spra-
vodajca mestského úradu, opýtame sa,
aká bola súčinnosť mesta pri výstavbe
kostola?

„Pán primátor RNDr. Ľubomír Parízek
sa od samotného začiatku s veľkým
záujmom zúčastňoval spoločných stretnu-
tí na arcibiskupskom úrade s liturgickou
komisiou pri príprave výstavby kostola,
pomáhal pri vysporiadaní vlastníckych
vzťahov k pozemkom. Osobne ďakujem
za finálnu úpravu okolia pred kostolom
a výstavbu spevnených plôch, čo nám
pomohlo nielen ku skorému dokončeniu
kostola, ale aj k jeho vysviacke.“
Aké duchovné posolstvo zanechal veria-
cim arcibiskup Mons. Zvolenský pri kon-
sekrácii kostola?

„Aby sme zveľaďovali a rozvíjali vzác-
ne dedičstvo otcov, vieru cyrilo- metodov-
skú a aby slúžil nielen veriacim, ale aj všet-
kým Seničanom.“ Ďakujeme za rozhovor.

JUDr. Katarína Vrlová
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Aj ZOS pomáhala dvojke 
Sťahovanie národov. Aj takto by sa

mohlo označiť sťahovanie sa žiakov ZŠ
Komenského ul. Senica po senických ško-
lách na začiatku septembra. I keď mali deti
zabezpečené vyučovanie na jednotlivých
senických školách vo vyhovujúcich pod-
mienkach, putovanie deti zmáhalo. Najmä
púť detí z prvého stupňa na jednotku bola
pomerne náročná. Na jednej strane
možno skonštatovať, že konečne aj pane-
lákové deti a deti vyvážajúce sa denne do
školy autami zistili, ako sa chodí pešo,
nehovoriac o zvyšovaní si fyzickej kondí-
cie. Ako matka tretiaka, však môžem
potvrdiť, že večer deti padali do postelí
podstatne skôr ako inokedy, čo tiež nebo-
lo na škodu. Jediné, čo mi vadilo a vadí, sú
školské tašky. Nemôžu byť ľahšie? Naozaj
je nutné denne prenášať všetky učebnice,
pracovné zošity i zošity? Aj keď sú podľa
rozvrhu, aj tak ich je na môj vkus dosť.

Aby sme aspoň trocha našim najmen-
ším uľahčili život Záhorské osvetové stre-
disko v Senici sa rozhodlo zorganizovať
výukové programy. Vďaka výhodnej polo-
he našej novej budovy si deti tak na pol-
ceste mohli oddýchnuť a dozvedieť sa
niečo nové, zaujímavé. V prvom programe
deti navštívili studenú Antarktídu. Počas
výukového programu si pozreli výstavu
fotografií, pobesedovali s autorkou foto-
grafií, pozreli si film Tulene - páni ľadu
a v súboji s tuleňom leopardím si overili
svoje získané poznatky a vedomosti. Tých-
to programov sa zúčastnili nielen žiaci
z Dvojky, ale tiež žiaci zo ZŠ Sadová  a ZŠ
Mudrochova ul. Senica.

Na ďalšiu výpravu za poznaním sme sa
vybrali až do vesmíru. Pomocou Hubblov-
ho teleskopu sme spolu obdivovali vzdia-
lené a nedostižné vesmírne variácie. Puto-
vanie vesmírom deťom priblížil pán Ladi-
slav Košinár, dlhoročný astronóm, amatér,
spoluzakladateľ  Hvezdárne v Sobotišti.
Deti mali otázok neúrekom a ujo Laco

trpezlivo zodpovedal každú.
Poslednou výpravou pre tretiakov

a štvrtákov ZŠ Komenského ul. Senica
boli Čáčovské podkovičky. Vďaka viacroč-
nej veľmi dobrej spolupráci s Poľnohospo-
dárskym družstvo Senica sa deti presunuli
na Dvor Čáčov. Pozreli si malé prasiatka,
väčšie prasnice a nesporne najväčším
zážitkom boli obrovské kance, ktoré
mnohé deti videli prvý raz v živote. Pod
vedením Ing. Ľubice Bilkovej naša exkur-
zia pokračovala v hladkaní malých niekoľ-
kotýždňových teliatok. Odtiaľ sme sa pre-
sunuli k dospelým kravám i jalovičkám.
Najväčším lákadlom tak ako vždy bola
návšteva dostihovej stajne. Pod odborným
vedením Ing. Zuzany Kubovičovej, najlep-
šej slovenskej trénerky dostihových koní,
prechádzali po stajni. Niektorí s rešpek-
tom a obavami, iní nebojácne a odvážne.
Obdivovali najlepšie kone jednotlivých
dostihových sezón. Takisto im predstavila
najnovších obyvateľov stajne, ktorých pri-
viezla len tento mesiac z dražby v Baden
Badene v Nemecku. Samozrejme sme
nezabudli ani na maškrty pre koníky. Len tí
menej bojazliví zo svojich malých rúk po-
núkli majestátne kone a oni si vďačne
zobrali jabĺčka i mrkvičku, ktorú deti mali
so sebou. Štvrtáci navštívili aj knižnicu
v Čáčove, kde im Ing. Emília Wágnerová
pozvala na malú prechádzku čáčovskou
históriou. Na záver v skupinkách riešili
problémové úlohy, aby sme zistili, čo si
zapamätali, čo ich zaujalo, čo sa im páčilo
Najlepšia skupinka bola odmenená nao-
zajstnými podkovami. Tie priniesli úspe-
chy senickým koňom na dostihoch u nás
i v zahraničí.

Pevne verím, že tieto podkovičky budú
pre deti nielen symbolom šťastia, ale aj
nezabudnuteľných chvíľ strávených
v Čáčove. Aj na to bol dobrý neskorší
nástup do vynovených priestorov najstar-
šej senickej základnej školy.

RNDr. Magdalána Hessková 
- ZOS Senica

Najodvážnejší štvrtáci z Dvojky

Po prázdninách znova
do školy

Školský rok 2009/2010 môžeme prá-
vom nazvať druhým rokom školskej refor-
my. Pre prváčikov je to opäť „ten prvý“,
pre ostatných žiakov ten „ďalší“ a pre devi-
atakov ten „posledný“. Do školských lavíc
základných škôl v meste Senica zasadlo 1
982 žiakov, z toho 189 prváčikov prešlo
bránou školy po prvýkrát.

Po krátkom prázdninovom oddychu sa
začalo pre pedagogických zamestnancov,
nepedagogických zamestnancov a žiakov
desať mesiacov práce.

Práce, ktorá v duchu nového zákona
o výchove a vzdelávaní tvorivým prístu-
pom pedagógov pomáha skvalitňovať
výchovno-vzdelávací proces a pripravuje
našich mladých ľudí na plnohodnotné
uplatnenie sa v živote.

Podstatnejšie sa rozvíjajú schopností
žiakov potrebných pre ich budúcnosť.
Rozvíja sa tvorivý prístup k životu a rieše-
niu problémov, vnútorná iniciatíva, chuť
poznávať a objavovať, celoživotne sa
vzdelávať.

Do popredia vstupuje rozvíjanie komu-
nikačných schopností žiakov, schopností
tvorivo a kriticky riešiť problémy, pracovať
s modernými informačnými technológia-
mi, zdokonaľovanie sa v cudzích jazykoch
tak, aby im škola otvorila dvere na európ-
sky trh práce.

Vzdelávanie v školách sa uskutočňuje
podľa školských vzdelávacích programov,
výchova sa v školských zariadeniach začí-
na realizovať podľa školských výchovných
programov.

Školský vzdelávací program dokazuje
významnú zmenu vo vzdelávaní. Umožnil
posilniť autonómiu školy a vytvára priestor
na uskutočňovanie vzdelania podľa špeci-
fického zamerania každej školy.

K tým ročníkom, v ktorých sa už vyuču-
je podľa školských vzdelávacích progra-
mov pribudnú v tomto školskom roku žiaci
druhého a šiesteho ročníka.

Obsahové zmeny budú pokračovať aj
v ďalších ročníkoch tak, aby reforma kon-
tinuálne prebiehala.

V tomto školskom roku prijatím zákona
o pedagogických zamestnancoch očaká-
vame  riešenie spoločenského postavenia
pedagógov vytvorením možnosti ich sys-
tematického kariérneho rastu.

Verme, že tento systém bude tou sprá-
vnou cestou k zvýšeniu spoločenskej pres-
tíže  učiteľského povolania a jeho ade-
kvátneho ohodnotenia. Zaslúžia si to.

K druhému roku obsahovej reformy
školstva a pri napĺňaní takého dôležitého
poslania, ako je výchova a vzdelávanie
detí, poprajme všetkým pedagogickým
zamestnancom, predovšetkým učiteľom,
veľa elánu, odvahy a tvorivých síl. Budú to
potrebovať.

Základnú školu na ulici V. P. Tótha bude
navštevovať v tomto školskom roku 442
žiakov, z toho 47 prvákov, Základnú školu
na Komenského ulici 405 žiakov, z toho
41 prvákov, Základnú školu na Sadovej

ulici 711 žiakov, z toho 67 prvákov
a Základnú školu na Mudrochovej ulici
423 žiakov, z toho 34 prvákov.

Ivan Lajda

Nové šatne
v ZŠ na Mudrochovej

„Aj majster tesár sa utne“ znie staré slo-
venské príslovie.  Uťali sa veru aj projek-
tanti ZŠ na Mudrochovej ulici v Senici,
keď naprojektovali školu bez šatní. S ich
absenciou škola zápasí od svojho počiat-
ku, a tak každý dobrý nápad ako riešiť
tento nepriaznivý stav je vítaný. Ten prišiel
od učiteliek prvého stupňa, ktoré navrhli
jednoduché riešenie, ako nenáročne, bez
väčších finančných nákladov vytvoriť
uzamkýnateľné šatne na  topánky a pre-
zuvky pre žiakov prvého stupňa. Prácu
v rekordnom  čase a úspornom finančnom
režime uskutočnila firma Bellcroft Senica.
Prváčikov a ich starších kamarátov tak
v novom školskom roku privítali nielen
pekné farebné triedy, oddychové zóny,
herne ŠK, dielnička, ale aj šatne, ktoré im
zjednodušia a spríjemnia pobyt v škole.

Gabriela Bachurová
učiteľka ZŠ Senica



7

M
o

za
ik

a 
z 

m
es

ta

Naša Senica 9/2009

Tanečníci zo Screamu
s titulmi 

Po úspešnom reprezentovaní v júni na
Majstrovstvách sveta a Európy v Ostrave
sa tanečníci tanečnej skupiny Scream
Senica zúčastnili ďalšieho pokračovania
týchto majstrovstiev v Bratislave, ktoré
trvali od 8. do 12. septembra.

Bola to ťažká skúška po prázdninách,
keď si tanečníci užívali zaslúžené voľno.
Od 22. augusta nastúpili na sústredenie,
kde skoro týždeň denne drilovali
a drilovali.

Pre nás sa súťaž v Bratislave začala 10.
9., aby sme si zmerali svoje umelecké sily
s tanečníkmi celosvetovej pôsobnosti.
V Bratislave sa zišlo na pôde NTC 2 500
tanečníkov zo 17 štátov. Boli tu severania
z Nórska, Švédska, Dánska, Íri , Škóti, ale
aj južania z Talianska a množstvo taneční-
kov z ostatných krajín.

Tancovalo sa od 9. do 22. hod. večer,
bola to zaťažkávajúca skúška pre všetkých
tanečníkov, trénerov, ale aj rodičov. Opla-
tilo sa. Deti nám postupovali z kola do
kola a pretancovali sa až do finále vo via-
cerých disciplínach.

V disko skupinách v detskej vekovej
kategórii sme získali titul 1. vicemajster
sveta a dve finálové umiestnenia v disko
skupinách juniori a hlavná veková kategó-
ria. Nina Ravasová a Marcela Ondrejková
si vybojovali 4. miesto v disco-dance duo
detskej vekovej kategórie.

Vo formáciách sme tiež postúpili
a môžeme povedať, že do niektorých finá-
lových umiestnení sme sa prebojovali ako
jediní Slováci.

Väčšiu časť tohtoročných súťaží už
máme za sebou, a preto môžeme bilanco-
vať naše úspechy - 9 titulov majster
Slovenska a 4 tituly vicemajster sveta
a Európy.

Blahoželáme a držíme palce do ďalšej
sezóny.                             Anna Antálková

1. vicemajsterky sveta v disciplíne disco
dance skupina - detská veková kategória

Program na október 
MC Stonožkine slniečka
3. 10. 2009 (sobota) o 17. hod.: Opekačka
v MC - Otvorenie sezóny v MC
7. 10. 2009 (streda) o 17. hod. Tvorivá diel-
ňa pre detičky - Navliekanie korálikov,

max. 5 detí!
12. - 14. 10. 2009 (pon. - str.) 9. - 14. hod.:
Verejná zbierka Ligy za duševné zdravie -
DNI NEZÁBUDKY - koordinácia zbierky
v spolupráci so Študentským parlamentom
a senickými SŠ v meste Senica
14. 10. 2009 (streda) o 17. hod.: Hráme sa
a cvičíme so slniečkami
16. - 17. 10. 2009 (piatok, sobota): Valné
zhromaždenie ÚMC - účasť
21. 10. 2009 (streda) o 17. hod.: Beseda
s gynekológom Najčastejšie ženské ocho-
renia -prevencia, liečba, príčiny
28. 10. 2009 (streda) o 17. hod.: Hráme sa
a cvičíme so slniečkami

Stonožkina ponuka
- 15. október o 16.30 h.
KREATÍVNA DIELŇA: KORÁLIKY PRE
ZAČIATOČNÍČKY
Tvorivá akcia pre všetky dievčatá a ženy
nad 15 rokov. Prihlasovanie a informácie
na tel. čísle 0904 420 338 (Dominika Vacu-
lová) alebo v budove CVČ na Sadovej
646/8 v Senici.
- 19. október o 10. h., zasadačka MsÚ
MLÁDEŽ MÁ ZELENÚ
Pracovné stretnutie riaditeľov stredných
škôl, zástupcov Študentských rád  SŠ a čle-
nov študentského parlamentu s primáto-
rom mesta
- 23. október o 11. h., kinosála MsKS
TANEČNÝ FILMOVÝ FESTIVAL v podaní
Sonny
- výročný tanečný koncert k 20. výročiu
vzniku skupiny, pre školy i verejnosť, vstup:
1,5 € (hlavné koncerty - viď program
MsKS)
- 26. október o 9. h., kinosála MsKS
TANEČNÝ FILMOVÝ FESTIVAL v podaní
Sonny
- výročný tanečný koncert k 20. výročiu
vzniku skupiny, pre školy, vstup: 1,5 €
- 27. október o 14. h., MsKS
Stonožkin darček senickým seniorom
- tanečné a hudobné vystúpenie krúžkov
- 29. október o 10. h. zraz na autobusovej
stanici
HURÁ NA PLAVECKÝ HRAD
- prázdninový výlet pre deti a mládež (v
rámci jesenných prázdnin) - výstup na hrad,
opekanie, hry, pešia turistika z hradu do
Plaveckého Mikuláša, popr. až na Bukovú
- odchod zo Senice linkovým autobusom
10.15 h., návrat 16. h., so sebou bežnú
turistickú výbavu, jedlo, pitie..., do 16. 10.
sa treba prihlásiť v CVČ, dopravu si hradí
každý sám.
Podrobný prehľad všetkých podujatí
CVČ, najmä besied pre školy či postupo-
vých športových súťaží, nájdete na
www.stonozka.estranky.sk

PRÍĎTE MEDZI NÁS....
...ešte sú voľné miesta v týchto záujmo-
vých krúžkoch:

Predškoláci, 4 - 7 roční
- Dramatická prípravka (5 voľných miest),
stretnutia streda o 16. h. v CVČ
- Angličtina pre najmenších, 5 - 7 roční (5
voľných miest), stretnutia štvrtok o 16. h.
v CVČ Deti do 14 rokov
- Gitara pre začiatočníkov - deti (voľné

miesta pre dve 11 - 12 ročné deti) - streda
o 15. h.
- Tanečný krúžok HIP-HOP (5 voľných
miest), tréningy pondelok a streda o 17. h.
v CVČ
- Florbalový krúžok (4 voľné miesta), tré-
ningy utorok o 16. h. v telocvični II. ZŠ
Pre mládež a dospelých:
- Divadelný súbor Stonoha (5 - 6 miest pre
stredoškolákov), stretnutia štvrtok o 16. h.
v CVČ (kreatívna tvorba na základe impro-
vizácii podľa moderných postupov)
- HIP-HOP (5 miest pre stredoškolákov)
- Angličtina pre mierne pokročilých a pre
pokročilých (4 - 5 miest)
- Volejbal pre mládež, stretnutia pondelok
o 18. h. v telocvični Spojenej školy v Senici
- JÓGA pre dospelých, resp. mládež,
každý štvrtok o 18. h. v CVČ

POZOR - od 1. novembra otvárame
v CVČ tieto úplne nové záujmové krúžky!
Zachráň svoju planétu
Práve tento rok máte možnosť prihlásiť sa
do nového ekologického krúžku v Centre
voľného času detí a mládeže v Senici
Zachráň svoju planétu. Možno to vyzerá
ako obyčajný názov, ale je v tom oveľa
viac. Je to výzva pre všetky deti prvého
a druhého stupňa ZŠ. Otvoríme aj jednu
maličkú skupinu stredoškolákov. Budeme
aktívne meniť budúcnosť našej planéty.
Objavíme 101 spôsobov, ako aj TY môžeš
pomôcť Zemi. Stačí zavolať na tel. 034 651
35 39. Alebo sa zastav v Centre voľného
času detí a mládeže na Sadovej ulici 646/8
v Senici.                  
Chceš si vyskúšať niečo nové?
Otvárame nový záujmový krúžok pre ško-
lopovinné deti - LAKROS. Lakros je tímová
hra našich indiánskych predkov. Súperia
medzi sebou dva tímy, cieľom hry  je
dostať loptu do súperovej brány a pritom
zabrániť súperovi v tom istom. Hrá sa špe-
ciálnymi palicami - lakroskami. Ak sa chceš
stať členom lakrosového tímu, príď sa
k nám informovať.

STONOŽKIN VYDARENÝ PIATOK
V piatok 18. septembra na Deň otvorených
dverí prialo Stonožke i samo nebo, pretože
počasie bolo ako na objednávku a umocni-
lo príjemný pocit z podujatia nielen organi-
zátorom, ale určite i účastníkov. V priesto-
roch CVČ-ka sa ich poobede zišlo viac ako
200 a pri večernom táboráku určite do stov-
ky. Treba však povedať, že po-obedňajšiu
časť svojou účasťou podporili najmä deťú-
rence školských klubov ZŠ na Sadovej
a Mudrochovej ul., za čo im patrí veľká
vďaka. (pokr. na str. 8)
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STONOŽKIN VYDARENÝ PIATOK

(dokončenie zo str. 7)

Skrátka detská verejnosť je v poslednej
dobe troška pohodlná?!?
Ale nálada bola aj tak výborná, deti sa nau-
čili Stonožkinu hymnu, skúšali točenie
paličkou, skladanie Origami, breakdanco-
vé triky, dokonca sa učili základné akordy
na gitaru, počúvali a pozerali tanečníkov,
skupinu Čertovo rebro, speváčky Pavlínu
Vachovú a Sáru Kallayovú.  

Najmä sa však tešili zo zaujímavých stre-
dovekých hier, ktoré zapožičala skupina
Ctibor. Plánovaný rekord v skladaní veli-
kánskeho usmiateho slnka na dvore CVČ
z farebných vŕškov sa síce úplne nepodaril
podľa predstáv, ale čo nie je, môže ešte
byť! Aspoň sme to skúsili a nie je to vôbec
jednoduché. Večerný táborák mal ešte
voňavú atmosféru prázdnin, stretli sa tu
priatelia, opekali, debatovali, spomínali,
spievali a nikomu sa ani nechcelo ísť
domov. Na chvíľku sme si všetci predĺžili
končiace leto. Spevom a gitarou nás pote-
šil Beči, Ondro, Miro a dokonca i pán dok-
tor Čerňák. Ďakujeme.

CVČ

Deň pre deti s ťažkým
zdravotným postihnutím 

V areáli rekreačnej oblasti Kunovská
priehrada sa v sobotu 29. augusta 2009
uskutočnil Deň pre deti s ťažkým zdravot-
ným postihnutím z okresov Senica a Skali-
ca, ktorý zorganizoval Úrad práce, sociál-
nych vecí a rodiny v Senici.

Počasie nebolo naklonené našim
zámerom a donútilo nás skryť sa pred
kvapkami dažďa. Úvodné uvítacie slová
z úst riaditeľa Úradu práce, sociálnych
vecí a rodiny v Senici, Ing. Jána Kovára tak
zazneli v priestoroch turistickej ubytovne.
Tam sa svojím hudobným a tanečným pro-
gramom predstavili dievčatá z DSS Rohov
a klienti Zeleného domu v Skalici. 

Deti, najmä tie mladšie, prekvapil
a potešil nafukovací skákací hrad, ktorý sa
nám podarilo nainštalovať v improvizova-
ných podmienkach jedálne. Pripravené
športovo-zábavné súťaže prebiehali pod
prístreškom pri bufete a deti sa mohli
vyšantiť pri rôznych športových disciplí-
nach a prejaviť svoju nekonečnú nápadi-
tosť pri maľovaní tváre, obrázkov, navlie-
kaní farebných cestovín a ďalších kreatív-
nych hrách. Zamestnankyne Regrutačné-

ho strediska z Trnavy zoznámili malých
i veľkých s niektorými zaujímavými prvka-
mi fungovania profesionálnej armády. Plné
ruky práce mali zástupkyne zdravotnej
poisťovne Apollo, ktoré umožnili zúčast-
neným zmerať si tlak krvi, tep, hladinu
cukru v krvi, množstvo tukov v tele. Firmy
Medicco, s.r.o. Šaštín Stráže a Velcon,
spol. s.r.o. Banská Bystrica, ktoré sa každo-
ročne zúčastňujú tohto podujatia, rodi-
čom predstavili najnovšie typy zdravotníc-
kych pomôcok, zdvíhacích zariadení
a poskytli poradenstvo pre imobilných
občanov.

S príchodom poludnia sa počasie
„umúdrilo“ a práve vtedy nadišiel čas na
ukážku práce príslušníkov polície zo Seni-
ce pri výcviku služobných psov. A aby
vody v ten deň nebolo málo, o prezentá-
ciu činností hasičského a záchranného
zboru sa postarali hasiči zo Senice. 

Spestrením príjemnej atmosféry bolo
vystúpenie sokoliarov z Červeného kame-
ňa a speváka Janka Slezáka, ktorý v sprie-
vode Lenky Derdovej a Šarloty Lidajovej
vyčarovali radosť a slnko na tvárach všet-
kých detí a dospelých.

Celú akciu sprevádzali hudbou a milým
slovom dievčatá DJ Masárové z Holíča.
Veľkým lákadlom pre deti boli dvaja klau-
ni z Ostravy, ktorí čarovali na želanie detí
všakovaké tvary z balónikov. Bohaté
občerstvenie v podobe chutných chlebíč-
kov, pekárenských výrobkov, pizze a gulá-
šu zaháňalo hlad všetkým prítomným.

Napriek zlému počasiu sa našej akcie
zúčastnilo asi 130 detí s ťažkým zdravot-
ným postihnutím v sprievode rodičov
alebo rodinných príslušníkov. Každé dieťa
dostalo i balíček so sladkosťami a darček-
mi a za aktívnu účasť diplom.

K množstvu krásnych zážitkov detí
a vydarenému priebehu celého podujatia,
ktoré sa stalo dobrou tradíciou, prispeli
okrem organizátorov - zamestnancov
ÚPSVaR v Senici najmä početní sponzori
a darcovia. Získané finančné prostriedky
a dary pomôžu zrealizovať aj každoročné
Mikulášske posedenie, za čo všetkým patrí
úprimná vďaka. ÚPSVaR v Senici

Stretnutie náhradných
rodín 

V poradí už druhé stretnutie náhradných
rodín okresov Senica a Skalica zorganizoval
18. septembra Úrad práce, sociálnych vecí
a rodiny v Senici v areáli Holíčskeho zámku.
Spoločného stretnutia sa zúčastnili náhrad-

né rodiny vykonávajúce rôzne formy
náhradného rodičovstva, teda pestúnske
rodiny, rodiny vykonávajúce náhradnú
osobnú starostlivosť, rodiny, ktoré si osvoji-
li dieťa, profesionálni rodičia a záujemcovia
o tieto formy starostlivosti o deti.

Stretnutie na Holíčskom zámku sa
uskutočnilo za veľkej finančnej pomoci
Mesta Senice, Mesta Holíč a taktiež pris-
pením sponzorov. Mesto Holíč tiež sprí-
stupnilo celý areál zámku. Pre dospelých
bola pripravená odborná diskusia so
zástupcami Občianskeho združenia
Návrat - centra pre náhradnú rodinnú sta-
rostlivosť v Bratislave o skúsenostiach,
úskaliach i problémoch, ktoré vznikajú pri
náhradnej rodinnej starostlivosti. Zástup-
covia z Návratu po jej skončení pokračo-
vali s náhradnými rodičmi v individuálnych
konzultáciách. Pre deti bol pripravený sku-
točne bohatý program. Mohli si zasúťažiť
v rôznych športových disciplínach. Veľký
záujem bol o maľovanie na tvár, o vozenie
na poníkoch či o ukážky z činnosti služob-
nej kynológie polície, regrutačného stre-
diska,  prezentácie techniky hasičského
a záchranného zboru. Pre všetkých účast-
níkov bola pripravená prehliadka interié-
rov Holíčskeho zámku a kto mal odvahu,
prešiel sa i po jeho katakombách. Člnko-
vanie na vodnom kanáli okolo zámku bolo
tiež veľkou atrakciou. Počas celého stret-
nutia sa prítomní mohli zabávať pri disko-
téke, vystúpeniach speváckeho tria sestier
Herákových i tanečných a speváckych
výkonov detí, ktoré rozvíjajú talent v Cent-
re voľného času v Holíči. Pre všetkých 190
účastníkov bolo pripravené občerstvenie
s obedom. Každá rodina bola odmenená
darčekom. Samostatne, poďakovaním
a vyzdvihnutím obetavej práce, boli štyri
rodiny, v ktorých sa dlhodobo vykonáva
pestúnska starostlivosť. Odmenené boli
darčekom od Zdravotnej poisťovni Apollo.

Zámer, ktorý si organizátori stanovili -
poďakovanie tým, ktorí sa vydali na cestu
starostlivosti o „cudzie deti“ a zároveň
i osvetu a propagáciu pre ďalších záujem-
cov, ktorí o nej uvažujú, bol stretnutím
dosiahnutý. Snahou organizátorov je pod-
porovať a zvyšovať počet náhradných
rodín, v ktorých sa deťom napĺňajú potre-
by vo všetkých oblastiach a majú možnosť
prežiť detstvo a byť pripravené do života
ako deti v biologických rodinách. A tento
zámer je i prísľubom Úradu práce, sociál-
nych vecí a rodiny v Senici k príprave ďal-
šieho spoločného stretnutia náhradných
rodín. ÚPSVaR v Senici
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Mládež má zelenú!
Alebo - Má mládež zelenú? Ak o to

bude stáť a sama priloží ruku k dielu, tak
určite áno! Inak to celé nemá zmysel
a vyvolá nielen iba alergiu na mladých, ale
i na tých, ktorí síce posúvajú mládež ďalej,
ale niekedy nasilu a mladí to vôbec neo-
cenia. Niekde sa stala chyba! Niekde je
pretrhnutý spojovací článok! Ak viete kde,
poraďte! Lebo tak to vnímam ja, viac ako
„dospelá“ koordinátorka študentského
parlamentu a rada by som si v tom urobila
poriadok. Verím, že  prvý, kto mi pomôže
„upratať“, bude práve  Študentský parla-
ment mesta.

Urobil k tomu už potrebné kroky na
svojom prvom zasadnutí, 9. septembra
a vyzýva stredné školy k založeniu, resp.
obnoveniu vlastných ŠTUDENTSKÝCH
RÁD.

Len tak bude mať mestský parlament
svojich adekvátnych partnerov, s ktorými
sa môže pokúsiť o konkrétnejšiu a odváž-
nejšiu činnosť mladých a pre mladých
a nové  podujatia.

Tou najčerstvejšou z nich bude naprí-
klad októbrové stretnutie riaditeľov stred-
ných škôl, zástupcov študentských rád
a parlamentu s primátorom, plánované na
19. 10. o 10. hod. na MsÚ v Senici. Z kaž-
dej školy by sa malo zúčastniť minimálne 5
zástupcov študentskej rady školy.

Ďalšou, tradičnou aktivitou je anketa
Cena senickej mládeže, ktorej 4. ročník
práve parlament vyhlasuje. Súvisí s ďalšou
tradíciou - Dňom študentstva na radnici,
ktorý bude mať 10. novembra v poradí už
siedme pokračovanie. Okrem iného tu 17
najlepších študentov získa z rúk primátora
Plaketu mesta. Chystá sa i hudobný kon-
cert ku Dňu študentstva a výročiu
„nežnej“.

Zaostrené na dobrovoľníctvo - to je
ďalšia tohtoročná výzva ŠP, nielen v súvis-
losti s humanitárnymi zbierkami, ale najmä
v súvislosti s dobrovoľnou pomocou mla-
dých na najrôznejších mestských poduja-
tiach vo svojom voľnom čase. Jednou
z týchto aktivít je, napr. vlastná vianočná
zbierka ŠP Pošli to ďalej, osobná pomoc
v Zariadení sociálnej starostlivosti v Senici,
príprava 2. ročníka Dňa dobrovoľníctva
a pod.

Pozor, novinka! S pomocou vás mla-
dých plánuje parlament vo februári zorga-
nizovať 1. ŠTUDENTSKÝ PLES,  určite vás
oslovíme, pretože bez vás to nedokážeme. 

Verím, že toho bude ešte oveľa viac,
i šport, letná aktivita..., ale najmä to musí
byť o vašej tvorivosti, o spontánnej chuti
a radosti vymýšľať, organizovať  či zúčast-
niť sa organizovaného. Čakáme teda

i vaše nápady a spoločne ich spracujeme.
Zostáva pripomenúť, že Študentský

parlament je poradným orgánom primáto-
ra, po právnej stránke je súčasťou a základ-
ným článkom občianskeho združenia Mlá-
dež pre Senicu a sídli v Centre voľného
času v Senici.

Stretáva sa každú druhú stredu v me-
siaci o 15. h. (aj keď výnimky potvrdzujú
pravidlo).

Kto zastupuje mladých v študentskom
parlamente mesta?

Gymnázium Ladislava Novomeského
Senica
Michal Brňa - 4.A, Simona Luhová - 2.B,
Soňa Dobiášová - 2.B, Monika Kolényová -
1. ročn. (nová členka), Ivana Bachurová -
3.B, predsedníčka parlamentu, Dominika
Kurtová - oktáva, podpredsedníčka parla-
mentu a hl. redaktorka Študent. listov
- za Gymnázium čakáme ešte jedného
člena, najlepšie z radov študentov
1. ročníkov
Obchodná akadémia Senica
Veronika Štefková - 4.C, Lucia Mešťánková
- 4.A, Radovan Müller - 2. ročn., Romana
Hurbanová - 1.C
Súkromná stredná škola podnikania
Senica
Tatiana Parízková - 2.B, Nikola Kobetičová -
2.B
Stredná odborná škola Senica
Martin Vilímek - 2. ročn. (nový člen)
- za SOŠ čakáme nomináciu ďalších dvoch
nových členov do ŠP

Zástupcov deviatackej verejnosti zo
základných škôl zatiaľ riešime, za ZŠ
Komenského v Senici zostáva minuloroč-
ná členka Klaudia Zichová, 9.A.

Cena senickej mládeže
- 4. ročník

Jej udeľovanie sa blíži a mali by ste
k nej prehovoriť práve vy, mladí! Pretože
túto cenu získa človek - osobnosť - ktorý sa
dlhodobo venuje práci s mládežou na poli
kultúry, umenia, športu, školstva i inde
a dosiahol pritom viditeľné výsledky. Člo-
vek, ktorý dáva mladým celé svoje srdce
a sám je dušou stále mladý.

Štyroch kandidátov do ankety vytipova-
li členovia ŠP, piaty člen je na vás - tipy
s krátkou charakteristikou odovzdajte
niektorému z členov ŠP alebo ich pošlite
redaktorke Dominike Kurtovej na adresu
dominika_kurta@hotmail.com Termín do
9. 10. 2009.

V prípade, že nezareagujete, doplní
piateho kandidáta Komisia mládeže pri
mestskom zastupiteľstve.

Pozvánka
Zasadnutie ŠP bude vo štvrtok

15. októbra o 15. h. v CVČ. Na programe
príprava stretnutia Mládež má zelenú
a Dňa študentstva na radnici. Určite všetci
príďte.
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Máme Študentskú
radu!

Podarilo sa! Pri senickom gymnáziu
Ladislava Novomeského vznikla tohto
roku, ako druhá v poradí, Študentská rada,
tá prvá  bola založená na Obchodnej aka-
démii v Senici. Jednou z hlavných úloh
bude zlepšenie komunikácie medzi žia-
kom a školou. Jednotliví zástupcovia,
z každej triedy jeden, budú sprostredková-
vať pripomienky a námety, ktoré budú pre-
zentované vedeniu školy ako možné
vylepšenie gymnázia. Je to určite veľký
krok vpred pretože ako sa vraví na vec sa
treba pozrieť z viacerých uhlov. A v tomto
prípade ten jeden predstavuje vedenie
školy a druhý samotná rada - študenti. Veď
kto iní môže posúdiť, čo žiak najviac
potrebuje, ako nie on samotný. V jej úlohe
bude aj organizovanie podujatí a súťaží
pre všetkých „kockáčov“. Toto všetko je
však ešte len v štádiu príprav, ale po
prvom stretnutí ŠR na čele s pani profe-
sorkou Miroslavou Gergelovou sa zdá, že
študenti majú dostatok nápadov, aby sa
vydali správnou cestou. Preto im držme
palce, aby sa im darilo v ich novom škol-
skom roku a dúfajme, že aj iné senické
stredné školy budú nasledovať tento viac
ako dobrý príklad. Pomôže to nielen na
zlepšenie komunikácie medzi samotnými
strednými školami, ale i študentským par-
lamentom, ktorý sa o to snaží už nejaký
ten rôčik. Pre viac informácií o Študentskej
rade pri Gymnáziu L. Novomeského a jej
členoch môžete navštíviť stránku
www.sengym.sk.          

Z vlastnej tvorby:
Vysnívaný ideál

Bol to jej vysnívaný ideál.
Prišiel v jeden krásny deň ako vánok.

Stretla ho na ulici. 
Slabý vetrík mu rozfukoval čierne vlasy

a jeho modré oči vyžarovali akúsi sebais-
totu už na diaľku. Nevšímal s okoloidúcich
ľudí. Jednu ruku mal vo vrecku a v druhej
niesol nákupnú tašku. 

Dnes si ju zase nevšimol. Bola z toho

Obsah septembrových Š.L. spracovali:
Dana Kopecká koordinátorka ŠP, Domini-
ka Kurtová, Veronika Štefková a Ivana
Bachurová 

smutná. Ráno si znova privstala. Šiel po
chodníku, vetrík mu rozfukoval vlasy. Nevší-
mal si okoloidúcich, ani ju. V duchu si pred-
stavovala ako išiel za ňou, vzal ju za ruku
a bežali spolu po nekonečne dlhej ulici.
Zrazu, akoby sa zobudila...stalo sa práve to,
čo v tej chvíli nečakala. On jej vysnívaný
ideál...je to sen, či skutočnosť...stojí pred
ňou a ... díva sa na ňu. Od údivu takmer
zmeravela. Odvtedy chodili spolu každé
ráno, držali sa za ruky, veselo sa rozprávali
a bolo im spolu dobre. Bola s ním šťastná,
splnilo sa jej to, po čom túžila. 

V jeden krásny deň si vyšla do mesta na
nákup. Kráčala zasnívaná, práve myslela
na neho. V tom jej padli oči na druhú stra-
nu ulice. Zmeravela. Zostala a dívala sa.
On, jej vysnívaný ideál...popri ňom kráčala
blondínka a veselo sa o niečom bavili.
„Nie“ zašepkala, „to nie je možné.“ Škri-
pot bŕzd vydesil okoloidúcich ľudí i jeho.
Pribehol, akoby tušil, že práve ona. A tušil
dobre. Ležala na ceste v kaluži krvi. Kľakol
si k nej a zdvihol jej hlavu. Otvorila oči,
z ktorých sa pomaly kolísali slzy. Pohľad jej
padol na blondínku. „To je moja sestra“,
zašepkal. „Odpusť, myslela som, že je
to...V jeho očiach zavládol smútok, plakal.

Jednoduché „Ďakujem“
minuloročným maturantom

VERONIKA ZLOCHOVÁ, SSŠP - aktívnou
členkou ŠP bola viac ako  tri roky, je drži-

teľkou ocenenia mesta ku
Dňu študentstva, výborne
fotografuje, podieľala sa
na príprave väčšiny podu-
jatí parlamentu a vždy
bola pripravená pomôcť,
prísť, urobiť...

NIKOLETA LUHOVÁ, Gymnázium - v par-
lamente bola síce iba rok, ale bolo ju na

podujatiach vidieť i počuť,
inklinuje k dobrovoľníctvu,
má pohotové mládežnícke
nápady, často prispievala
vlastnou tvorbou do Štud.
listov a je výborná taneč-
níčka.

MICHAELA MIHÁLIKOVÁ, Obchodná
akadémia - škoda, že nebola v parlamente

dlhšie, je to spoľahlivá,
ochotná a pozitívna osôb-
ka, pomohla na viacerých
podujatiach. Žiadne ma-
niere a problémy. Len toho
voľného času bolo v matu-
ritnom ročníku málo.

LUCIA KIRIPOLSKÁ, Obchodná akadémia -
o nej platí to isté ako
o Miške. V treťom ročníku
nechýbala takmer na žiad-
nej akcii parlamentu, je
spoľahlivá. Bola, či určite
ešte je  nadšenou hudob-
níčkou.

Dievčatá, želáme vám úspešný štart na
vysokých školách či v zamestnaní a život-
ný optimizmus. Aj keď toho ste mali na
rozdávanie, tak si nenechajte aj pre seba.

Pravidlá ankety?
Tentoraz do konečného výberu nebu-

de zasahovať ani Študentský parlament,
ani Komisia mládeže - rozhodovať budete
vy, mládež a občania mesta, prostredníc-
tvom kontrolovaného hlasovania na webo-
vej stránke mesta.

Parlament rozhodne iba v prípade rov-
nosti hlasov. Širšie charakteristiky kandidá-
tov, fotografie a najmä spôsob hlasovania
nájdete na stránkach mesta od 13. 10. 
Hlasovať môžete od 13. do 31. 10. 2009.
Cena bude slávnostne odovzdaná na Dni
študentstva na radnici 10. novembra 2009.

Nominované osobnosti 
MUDr. Martin Čulen, tréner Hanko kai
karate klub

S týmto menom sa vám určite hneď
spojí veľmi atraktívny šport - karate. Je síce
povolaním zubár, no na svoj koníček, kto-
rému sa venuje takmer 50 rokov, nikdy
nezanevrel. V roku 1970 sa stal trénerom
pre mládež a u svojich zverencov je veľmi
obľúbený. A má byť aj prečo. Veď dosiah-
nuť titul majstra Európy si nejeden z nich
želá a nie jednému sa to i viackrát podari-
lo. Medzi jeho úspešných žiakov patria M.
Čulenová, A. Ovečková, P. Nová,
V. Míček, M. Toure a ďalší. O jeho kvali-
tách svedčí i fakt, že viedol i českú repre-
zentáciu. Veríme, že ešte mnoho rokov
bude silnou podporou pre našich mladých
karatistov a bude robiť vo svete vynikajúce
meno nášmu mestu.

Ing. Milan Danihel, učiteľ spoločenského
tanca  

Tanečný majster, ktorý po generácie
odovzdáva svoje nadobudnuté skúsenosti
iným - kurzy spoločenského tanca vedie
pre študentov i dospelých už od roku 1979!
Nielen doma na Myjave, ale i v našom
meste. Spoločenský tanec je jeho celoži-
votným hobby, ktorý takmer prerástol jeho
pôvodné technické povolanie.

Pán Danihel je nadšenec, akých nie je
veľa, mládeži sa venuje už tri desiatky
rokov. Len si  pomyslite, koľko nespočetne
veľa ľudí mu muselo prejsť cez ruky... nie
desiatky, stovky, ale tisícky ľudí. Pomáha
mladým včleniť sa do spoločenského živo-
ta, srší z neho nadšenie, ktorým dokáže
ľudí o polstoročie mladších zblázniť sa za
tancom. Kurzy začiatočníkov i pokročilých
v senickom dome kultúry toho boli a sú
dôkazom, kto nimi prešiel, určite to potvr-
dí. Je to obdivuhodný a elegantný človek.

Mgr. Roman Ravas, stredoškolský učiteľ
Vyštudoval na Prírodovedeckej fakulte

Univerzity Komenského v Bratislave.
V súčasnosti pracuje na Gymnáziu
L. Novomeského v Senici, kde učí bioló-
giu, matematiku a informatiku. Tiež vedie
záujmové krúžky v týchto odboroch.
Práve vďaka nevšednej kombinácii bioló-
gie a informatiky sú jeho hodiny niečím
atypické. Znalosti vyhľadávania na inter-
nete a programovania využíva na to, aby
pre študentov vytvoril zaujímavú formu
štúdia. Robí internetové stránky, kde sa
nachádza celé učivo a dokonca je aj tro-
chu spestrené čitateľovou spoluprácou
(viac na http://www.adarma.sk/biologia/).
To, že učiteľ má po poslednom zvonení už
voľno, nemusí v niektorých prípadoch pla-
tiť a pán učiteľ Ravas je jedným z nich.
Internetová stránka, rôzne projekcie na
hodiny a vyhľadávanie zaujímavostí sú
väčšinou jeho prácou vo voľnom čase
a práve to je obdivuhodné. Študenti gym-
názia to oceňujú, majú jeho hodiny radi
a dokonca sa na ne radi pripravujú. Do
tejto ankety ho navrhujú už druhý raz.

Tieto nominované osobnosti budú
doplnené o ďalšie dve. Ich mená sa doz-
viete na webovej stránke www.senica.sk.
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Ako si spoločne 
ochrániť dom

Na spoločnom stret-
nutí s ostatnými nájom-
níkmi sa dohovorte o bez-
pečnostných pravidlách:
- Snažte sa spoznať suse-
dov a okolo bývajúcich. Čím viac budete
jeden o druhom vedieť, tým viac môžete
spolu ochrániť váš vlastný majetok.
- Všetci budú zatvárať domové dvere.
- Na chodbách, v pivnici a vo výťahu
zabezpečiť vždy funkčné osvetlenie.
- Buďte solidárni, v prípade ohrozenia
pomôžte alebo zavolajte políciu, ak bude
v nebezpečenstve majetok alebo zdravie
obyvateľov domu.
- Neznámych ľudí nevpúšťajte do domu.
Ak ich stretnete na schodisku, spýtajte sa
koho hľadajú.
- Susedom poskytnite telefónne čísla aj do
zamestnania pre prípad včasného vyrozu-
menia, napríklad pri krádeži vlámaním, pri
rôznych haváriách, atď.
- Dôchodcovia alebo ženy v domácnosti
a na materskej dovolenke treba, aby doh-
liadali na bezpečný odchod a návrat
malých detí susedov do školy a zo školy.
- Ak vám niekto zdola zazvoní a nejde
k vám, neotvorte mu alebo sa presvedčite,
že pre vás neznáma osoba, ktorú ste vpus-
tili dnu, ide naozaj za tým, koho menovala.
Ak toto neakceptujete, zbytočne zamykáte
vchodové dvere.
- Ostrihajte si pri dome kríky a konáre,
ktoré zakrývajú okná a dvere na vašom
dome.
- Ak idete preč na dlhší čas poverte nieko-
ho vyberať poštu a zalievať kvetiny. Záro-
veň ho požiadajte, aby otvoril okno
a zapol hlasnejšie televízor alebo rádio. Ak
máte, použite automatické zapínanie rádia
alebo iných elektrických spotrebičov.
- Treba, aby deti vašich susedov dodržiava-
li dohodnuté zásady bezpečnosti. Nepova-
žujte za stratený čas, ak zásady určené
deťom im trpezlivo vysvetlíte.
- Zásady bezpečnosti, ktoré vštepujete svo-
jim deťom a vyžadujete od nich, aby ich
dodržiavali, dodržujte aj vy, nech si z vás
berú príklad.
- Na dverách by nemal chýbať panorama-
tický priezor, správne inštalovaná bezpeč-
nostná retiazka, bezpečnostný uzamykací
systém. Pokiaľ sú pre vás takéto opatrenia
príliš náročné, dohovorte sa s ostatnými
nájomníkmi. Pri väčšej objednávke je
možné získať zľavu.
- Ak čakáte opravára alebo inú neznámu
osobu, poproste niektorého zo susedov,
priateľov, aby bol s vami v byte. Túto služ-
bu mu môžete nabudúce oplatiť.
- Nikdy neprechovávajte doma väčšiu
finančnú hotovosť. Uložte ju v sprievode
spoľahlivej osoby do peňažného ústavu.
Veľa starostí vás zbaví sporožíro alebo pla-
tobné karty.
- Pri odchode z domu nenechávajte vo
dverách ceduľku kam idete, neinformujte
široké okolie, že cestujete preč.
- Odfotografujte si cennosti vo svojom
byte, neskôr môžu pomôcť pri vyšetrovaní
policajným orgánom.

Protidrogový seminár
Na Mestskom úrade v Senici sa 13.

októbra o 8.30 hod. uskutoční odborný
seminár Chráňme sa pred drogovým
nebezpečenstvom, ktorého už XIII. pokra-
čovanie je určené pre pedagógov, kultúr-
no-výchovných pracovníkov, predstavite-
ľov samosprávy i verejnosť. Organizátori
Trnavský samosprávny kraj, Mesto Senica,
Záhorská knižnica, Záhorské osvetové
stredisko, Obvodný úrad Senica a Okres-
né riaditeľstvo PZ Senica pripravili zaují-
mavé témy: 1. Národná protidrogová stra-
tégia na roky 2009 - 2010, 2. Aktuálne pre-
venčné intervencie v oblasti zneužívania
alkoholu, 3. Mládež a alkohol očami
polície. NS

Prvá kotolňa 
na biomasu v Senici

Spoločnosť BIO-ECO THERM, s. r. o.
Senica uviedla v piatok 25. septembra
2009 do prevádzky prvú automatickú
kotolňu na biomasu v meste Senica.
Súčasne s tým, pokračuje vo výstavbe ďal-
šej takejto kotolne, ktorej predpokladaný
termín spustenia do prevádzky je decem-
ber tohto roku.
Koniec vysokým účtom za teplo

Obyvatelia bytovky č. 321 na Hviezdo-
slavovej ulici v Senici využijúc bezplatné
energetické poradenstvo, ktoré poskytuje
firma BIO-ECO THERM, s. r. o. Senica svo-
jim zákazníkom, rozhodli sa vyrábať si
teplo v kotolni, ktorej palivom budú drev-
né pelety. Toto ekologické palivo, vyrába-
né z čistého odpadového dreva, zabezpe-
čí jeho majiteľovi, vďaka unikátnej techno-
lógii spaľovania úsporu nákladov v porov-
naní s dodávkou tepla z centrálneho zdro-
ja až vo výške 50 percent, a to aj pri zapo-
čítaní nákladov potrebných na výstavbu
a prevádzkovanie kotolne.
Ekologické vykurovanie

Drevné pelety sú palivom vyrábaným
z biomasy, ktorá patrí k energeticky obno-
viteľným zdrojom energie. Je to teda pali-
vo, ktoré nám dorastá v prírode a jeho
potenciál sa neustále obnovuje. Výroba
tepla z biomasy je ekologická, teda ohľa-
duplná k životnému prostrediu pretože jej
spaľovaním sa nezvyšuje obsah skleníko-
vého plynu CO2 v atmosfére. Je to preto,
lebo množstvo skleníkového plynu vznik-
nuté spálením biomasy je rovnaké, aké
rastliny tvoriace biomasu odobrali
z ovzdušia počas obdobia svojho rastu. Pri
spaľovaní drevnej biomasy, vzniká

v dôsledku nízkej teploty horenia, až troj-
násobne menšie množstvo škodlivých oxi-
dov dusíka, ako je tomu pri spaľovaní zem-
ného plynu a tiež aj nulové percento
obsahu jedovatého oxidu siričitého, na-
koľko drevo neobsahuje síru. Taktiež hod-
noty prachových častíc v spalinách sú až
trojnásobne nižšie ako je povolená norma.
Toto všetko vytvára z biomasy ekologicky
vysoko hodnotné palivo, ktoré  je nielen
ekonomicky výhodné, ale aj ekologické
a ktoré chráni životné prostredie.
Komfort vo vykurovaní

Samotná prevádzka kotolne je pritom
plne automatizovaná, od podávania paliva
do kotla, až po reguláciu vyrobeného
tepla, takže nik z obyvateľov bytovky
nemusí ísť do kotla prikladať, ani nastavo-
vať vykurovaciu teplotu. Kotol si sám „pri-
loží“, zapáli sa, reguluje svoj výkon podľa
potreby tepla v dome a v prípade, že
dodávka tepla nie je momentálne potreb-
ná, sa sám odstaví, vyčistí si horák, trubky
výmenníka tepla a je pripravený na ďalšie
zapálenie. Toto všetko bez akéhokoľvek
zásahu obyvateľov domu, ktorí si tak
môžu užívať komfort v dodávke tepla na
minimálne rovnakej úrovni, ako poskytuje
centrálne zásobovanie teplom  alebo
vykurovanie plynom, avšak za podstatne
nižšie ceny. Jedinú ich starosť, ktorou je
mať dostatok paliva v sklade, pritom za
nich ochotne prevezme dodávateľ tech-
nológie, spoločnosť BIO-ECO THERM,
s. r. o. Senica, sídliaca na Robotníckej ulici
č. 107 v Senici, ktorá im, v prípade záujmu,
zabezpečí dodávku paliva až do ich domu
a skladu. Bc. Katarína Hessková

Teplo bude ešte lacnejšie
Seničania, ktorí odoberajú teplo z cent-

rálneho zdroja, sa môžu tešiť na ďalšie
zlepšenie. Už i tak výhodná cena tepla sa
ešte zníži vďaka rekonštrukcii mestskej
výhrevne na výrobu tepla z drevnej štiep-
ky. Po realizácii tejto strategickej investície
spoločnosti Službyt by cena tepla pre
Senicu mala byť rádovo o 1,33 €/GJ nižšia
ako pri výrobe zo zemného plynu. Navyše
spoločnosť získala grant z eurofondov -
z celkových investičných nákladov vo
výške cca 3 mil. eur (90 mil. Sk) bude pre-
financovaných 40 %, čo znamená 1,16
mil. eur (35 mil. Sk). Pre odberateľa napo-
jeného na centrálne vykurovanie to prine-
sie celkové zníženie ceny až o 2,66 €/GJ
oproti vykurovaniu zemným plynom, čo
dostane Senicu na prvé miesta rebríčka
najvýhodnejších cien v regióne.

Realizácia rekonštrukcie sa práve zača-
la. V prípade priaznivých podmienok
bude výhrevňa spustená do prevádzky už
do konca roka, najneskôr však v marci
2010. Okrem výhodnej ceny prinesie
vykurovanie drevnou štiepkou do regiónu
aj energetickú bezpečnosť (zdroj bude
dvojpalivový - drevná štiepka i zemný
plyn), pričom odberateľ naďalej môže
využívať všetky výhody centrálneho zdro-
ja ako komfort dodávok a nemusí sa starať
o dodávky paliva, opravy, riešenie  tech-
nických problémov, revízie a servis kotlov
či obsluhu kotolne. Službyt

Do konca októbra...
Polícia upozorňuje a oznamuje vlastní-

kom a držiteľom starých vozidiel, že naj-
neskôr do 31. októbra môžu vyradiť z evi-
dencie aj staré vozidlo, ktoré fyzicky ne-
existuje. Príslušný dopravný inšpektorát
vyradí takéto vozidlo z evidencie, ak vlast-
ník vozidla alebo držiteľ vozidla predloží
čestné vyhlásenie o tom, že takéto vozid-
lo už fyzicky neexistuje a v čestnom vyhlá-
sení uvedie aj spôsob zániku vozidla.
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Šachisti z Moskvy
Vo štvrtok 27. augusta sa na Mestskom

úrade v Senici v zasadačke primátora hral
šach. Počas priateľského turnaja predvied-
li svoje umenie šachisti zo šachového
krúžku CVČ v Senici, ktorí si svoje sily
zmerali s hráčmi zo šachovej veľmoci, kto-
rou je nepochybne Rusko, konkrétne zo
Šachovej školy M. Botvinnika z Moskvy. 

Pred dvomi rokmi sa konalo podobné
stretnutie v Rusku, kde sa naši hráči
z Centra voľného času Stonožka zúčastni-
li turnaja Biela veža. A tak tento rok opäto-
vali pozvanie a ruské šachové talenty pri-
cestovali do Senice. Na Záhorí strávili nie-
koľko dní, počas ktorých sa zúčastnili
medzinárodného šachového turnaja
OPEN Brezová a počas voľných chvíľ spo-
znávali naše mesto a okolie. 

Ruský tím pricestoval do Senice pod
vedením Igora Botvinnika - riaditeľa šacho-
vej školy a prasynovca svetoznámeho
šachistu Michaela Botvinnika, po ktorom
je škola pomenovaná. V ich družstve sa
predstavilo niekoľko nádejných hráčov.
Kapitánkou tímu bola Anastasiya Kalmyko-
va. Toto 16-ročné dievča sa šachu venuje
profesionálne a už v tomto mladom veku
sa môže pýšiť titulom majsterka FIDE žien,
ktorý jej udelila Svetová šachová organizá-
cia FIDE. Anastasiya sa na MsÚ stretla vo
vzájomnom zápase s kapitánom nášho
družstva, veľkým šachovým talentom Mar-
tinom Pagerkom. Tento 14-ročný hráč je
úradujúcim majstrom SR do 14 rokov
a titul majstra Slovenska sa mu vo svojej
kategórii podarilo získať už 8 krát. Tréner
z CVČ Rudolf Diviak dal príležitosť rôz-
nym vekovým skupinám. Najmladším
z hráčov bol iba 7-ročný Adam Pipiška. 

Z tohto vzájomného stretnutia na
Mestskom úrade vyšlo víťazne ruské druž-
stvo, ktoré vyhralo nad senickými šachista-
mi v pomere 3,5 : 2,5 (výsledky vzájom-
ných hier pozri nižšie). Víťazné body pre
Seničanov získali Martin Pagerka, Monika
Nemečkayová a remízu uhral Martin
Očko.

Šachový krúžok v CVČ momentálne
navštevuje 20 detí. Ponúka vzdelanie všet-
kým úrovniam šachistov, od začiatočníkov
až po majstrovskú výkonnosť. Hráči sa
pravidelne zúčastňujú turnajov. Aj napriek
tomu, že ide o amatérsky krúžok, dosa-
hujú šachisti veľmi dobré výsledky. 7 čle-
nov krúžku sa umiestnilo v prvej desiatke
na majstrovstvách SR a žiaci získali na M
SR ako skupina 2. miesto v kategórii do 15
rokov. V lete krúžok organizuje pre hráčov
sústredenia a šachové tábory. 

Šachový krúžok medzi seba pozýva
nových členov, vítané sú 5-6 ročné talenty.
V prípade záujmu je možné sa prihlásiť
počas piatkových tréningov v CVČ Sto-
nožka na Sadovej ulici. 

Výsledky vzájomných zápasov:
Martin Pagerka - Anastasiya Kalmykova

1:0, Michal Jozefek - Nikita Smagin 0:1,
Monika Nemečkayová - Ivan Babkin 1:0,
Martin Očko - Kirill Tselkovsky 1/2 : 1/2 ,
Peter Diviak - Ivan Kerimov 0:1, Adam
Pipíška - Vlad Kerimov 0:1.           NS

Seniori zo Senice súťažili 
V krásnom prostredí Bielych Karpát

v rekreačnom areáli na Planinke pri
Dechticiach, Trnavský samosprávny kraj
spolu s Krajskou organizáciou JDS v Trna-
ve zorganizovali I. ročník Župnej olympiá-
dy seniorov z TTSK, ktorá sa konala od 24.
do 26. 8. 2009.

Olympiádu otvoril podpredseda TTSK
Zdenko Čambal príhovorom, v ktorom
poprial seniorom zdravý pohyb a veľa šťas-
tia v športovom súťažení. Na olympiáde sa
zúčastnilo sedem okresov so 120 účastník-
mi (seniormi). Senický okres reprezentova-
lo 21 seniorov. To, že i seniori majú chuť
žiť, nadväzovať priateľské stretnutia
z iných okresov a hlavne, že v nich drieme
športový duch, ukazujú dosiahnuté výsled-
ky v súťažiach. Športové disciplíny boli pris-
pôsobené veku súťažiacich.

V kategórii družstiev najaktívnejšou orga-
nizáciou športovej olympiády bola Okresná
organizácia JDS Senica, ktorá získala Putov-
ný pohár. Ocenenie za organizáciu z rúk
podpredsedu JDS Igora Fabiana a predsed-
níčky KO JDS v Trnave Margity Fabianovej
prevzala predsedníčka Okresnej a mestskej
organizácie JDS v Senici Božena Hradská.
V kategórii jednotlivcov sme získali 19 meda-
ilí: 6 zlatých, 6 strieborných a 7 bronzových.
Zo žien bola najúspešnejšia M. Šimková
a z mužov M. Bartoň (obaja zo Senice). Všet-
kým súťažiacim seniorom z okresu Senica,
ktorí sa zúčastnili I. ročníka Župnej olympiá-
dy a snažili sa získať pre svoju organizáciu
čo najlepšie výsledky patrí poďakovanie.

Poďakovanie patrí i TTSK za zorganizo-
vanie tohto podujatia, kde sme sa všetci
cítili veľmi dobre. Dúfajme, že o rok, ak
nám to zdravie dovolí, stretneme sa na II.
ročníku Župnej olympiády seniorov.

L. Voleková

Hasičská súťaž 
12. septembra sa za pekného slnečné-

ho počasia konal v priestoroch v ZŠ na ul.
V. P. Tótha v Senici XVII. ročník hasičskej
súťaže s názvom O putovný pohár primá-
tora mesta Senica. Tento ročník bol výni-
močný tým, že sa nekonal na tradičnom
mieste ako po minulé roky pred zimným
štadiónom, ale v areáli základnej školy.

O otvorenie súťaže sa postarali mažo-
retky SPIRIT z CVČ. Po nich sa prítomným
prihovorila predsedníčka DHZ Senica
Ing. Jarmila Drinková, ktorá privítala hostí,
a to primátora mesta Senica RNDr. Ľubo-

míra Parízka, zástupcu primátora
Mgr. Petra Huttu, poradcu primátora
mesta Petra Horvátha, Veroniku Kopunko-
vú z SČK, Martu Hurbanisovú predsedníč-
ku KV DPO, Ing. Ondreja Hurbanisa z OR
HaZZ Senica, zaslúžilého člena DPO SR
Ladislava Vaškoviča a odovzdala slovo pri-
mátorovi. Po ňom sa hasičom prihovorila
Marta Hurbanisová. Ing. Drinková oboz-
námila prítomných s organizačnými
pokynmi a p. Jozef Kovačovský zvolal krát-
ku poradu veliteľov družstiev.

Po porade nasledovala ukážka malých
hasičov z DHZ Plamienok zo Senice. Deti
vo veku od 5 do 8 rokov trénujú pod vede-
ním Milana Černáka. Tento rok sa zúčast-
nili na súťaži v Senici na Memoriáli Tibora
Celleryho, na oslavách 120. výročia zalo-
ženia DHZ v Senici, kde tiež robili ukážku
zo svojej činnosti a okresného kola hry
Plameň v Sekuliach. Tu boli najmladším
kolektívom zo všetkých prihlásených druž-
stiev. Za ich prácu a odvahu im boli na
hasičskej súťaži z rúk primátora odovzda-
né medaily, pohár a diplom (viď foto).
Atrakciou pre deti bolo maľovanie na tvár
a dospelí si mali možnosť dať odmerať
dobrovoľníčkami zo SČK Senica bezplat-
ne krvný tlak a vyskúšať si prvú pomoc.

Súťažilo sa v disciplíne požiarny útok
s vodou, novinkou bola disciplína 100 m
cez prekážky. Do súťaže sa tento rok pri-
hlásilo 28 mužských družstiev a 9 žen-
ských, z čoho boli prihlásené i družstvá
z Českej Republiky.

Pravidlá boli rovnaké ako po minulé
roky. Išlo sa na jeden súťažný pokus. Zo
ženskej kategórie postupovalo do druhé-
ho súťažného kola 5 najlepších kolektívov
a 10 najlepších kolektívov v mužskej kate-
górii. Výsledné čase postupujúcich sa zrá-
tavali. Výsledky vyhlásil hlavný rozhodca
Michal Lukáč predseda OV DPO Skalica.
Ceny odovzdala víťazným družstvám
prednostka MsÚ Katarína Vrlová. Putovné
poháre si odniesli ženy aj muži z DHZ
Koválov. Prednostka poďakovala prítom-
ným a popriala veľa úspechov v hasičskom
športe. Výsledky:
Muži - 1. Koválov, 2. Prievaly, 

3. Myslibořice (ČR).
Ženy - 1. Koválov, 2. Gbely, 3. Kúty.

Lenka Čmaradová
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Predstavujeme karatist-
ku Moniku Čulenovú 

Dnes si predstavíme viacnásobnú
majsterku Slovenska v karate, členku
Hanko kai karate klubu Senica, 18-ročnú
reprezentantku Slovenska Moniku Čule-
novú. Najlepšia karatistka SR v dorasten-
kách i junioroch, víťazka najväčších turna-
joch na Slovensku i v zahraničí, je túto
sezónu prvý raz medzi ženami.
- Aké sú tvoje najväčšie úspechy v karate?
„Spolu mám 118 medailí, z toho 67 zlatých
a 64 pohárov. Z najväčších úspechov je to
1. miesto na Medzinárodných majstrov-
stvách Holandska 2005 v jednotlivcoch
i družstvách, 1. miesto na Svetovom pohá-
ri Budo Nord 2004 vo Švédsku, 2. miesto
na Svetovom pohári šito ryu vo Francúzsku

Mogul hobby autocross
sa vydaril 

V nedeľu 30. augusta sa na Dolných
Surovinách pri Senici uskutočnil štvrtý pre-
tek Záhorského pohára v autocrosse.
Podarilo sa sem prilákať až 34 pretekárov.
To je na podobnú súťaž nad očakávanie
veľa, keďže na ostatných pretekoch ich
zvykne súperiť okolo 25. Pretekári zo Slo-
venska, Čiech, ale i Rakúska jazdili na
novej atraktívnej trati dlhej 600 metrov
a širokej 10 až 20 metrov v piatich kategó-
riách: D1Junior - 1300, D1 - 1300, D1 -
1600, D1 - 2000 a Quad open - štvorkolky.

Podľa usporiadateľov podujatie navští-
vilo približne 2500 divákov. Príjemnú špor-
tovú atmosféru im spestril aj sprievodný
program a atrakcie, napr. trampolína pre
deti, vystúpenie kynologickej skupiny
a kapely Satisfaction, dve vystúpenia
mažoretiek a hostesky.

Organizátor Milan Rýzek hodnotí pre-
tek po polročnej príprave veľmi pozitívne.
Vyjadril sa, že pokiaľ by sa toto podujatie
podarilo zorganizovať aj na budúci rok,
plán je ešte trocha rozšíriť a predĺžiť
dráhu, pretože tento rok na to už neostali
finančné prostriedky.
Výsledky:
D1Junior - 1300 - 1. Lukáš Michalica, 2.
Roman Šedivý, 3. Branislav Totka
D1 - 1300 - 1. Jiří Křístek, 2. Richard Bobot,
3. Patrik Blažo
D1 - 1600 - 1. Peter Krupa, 2. Marek Van-
dák, 3. Karol Jánošík
D1 - 2000 - 1. Karel Folkl, 2. Peter Krupa,
3. Rober Kužlik Karol Krištofovič

Foto: Lucia Vajdová

v jednotlivcoch a víťazstvo s družstvom
a dve štvrté miesta na ME 2007 v Turecku
a ME 2008 v Taliansku.“
- Ako si sa dostala ku karate a prečo?
„O karate som sa dozvedela od kamarátky,
ktorá cvičila a ja som sa prihlásila ako 9-
ročná. Karate je tvrdé po fyzickej i psychic-
kej stránke, ale dodáva sebavedomie,
odvahu a hlavne duševnú rovnováhu.
Samozrejme, že zranenia sa občas dosta-
via, ale ak sa človek dokáže postaviť boles-
ti, trochu ju potlačiť a vedieť napriek zra-
neniu bojovať ďalej, je tento šport pre
neho stvorený.“
- Si držiteľka čierneho pásu, máš maj-
strovský stupeň 2. Dan, za minulý rok si
napr. celkovou šampiónkou Stredoeuróp-
skej ligy (séria turnajov v ČR, Poľsku, SR
a Maďarsku). Ako často trénuješ a aký je
tvoj recept pre dosiahnutie európskej
a svetovej špičky?
„Trénujem 1x do týždňa, 2x do týždňa
posilňujem a niekedy mávam tréningy
i cez víkend, a to niekoľko fázové, kvôli blí-
žiacemu sa turnaju. Na súťaže chodím pra-
videlne, väčšinou 1x v SR a na ďalší víkend
v zahraničí. Nepoznám presný recept, ako
byť európskou či svetovou špičkou. Viem,
že skúsenosť je jedna z najväčších zbraní
v tomto športe a nadobudnúť ju sa dá len
neustálim súťažením a tréningom. Dôleži-
té je chodievať na sústredenia, kde sa cvičí
i s inými ľuďmi, než sú vo vlastnom klube.“
- Ako dlhoročná reprezentantka SR, pre-
tekárka v cvičení kata i v zápase kumite si
musela pre karate veľa obetovať, využila
si niekedy karate v sebaobrane na ulici?
„Musím obetovať hlavne svoj voľný čas,
posedenie s kamarátmi v sobotu a niekedy
i školu kvôli súťažiam v zahraničí. Ale nao-
pak, prináša mi veľa: úspechy, tituly, zážit-
ky, nových priateľov, s ktorými mám spo-
ločné záujmy - karate a hlavne radosť, pre-
tože ma tento „frmol“ baví. Karate som
ešte nikdy nemusela použiť na ulici, nikto
ma ešte nenapadol, ale kedy sa tak stalo,
tak by som si určite trúfala aj na vyššieho
a väčšieho chlapa.“
- Komu vďačíš najviac za svoje úspechy
a aké sú tvoje plány do budúcnosti?
„Za svoje úspechy vďačím najmä svojím
rodičom, ktorí ma sprevádzajú na každom
tréningu a súťaži, bývalému trénerovi
v Holíči M. Gažovi a svojmu trénerovi M.
Čulenovi za perfektnú prípravu na súťaže.
Som prvý rok v staršej kategórii senioriek,
takže táto sezóna bude pre mňa obzvlášť
ťažká kvôli veľkej konkurencii.“
- Čo by si chcela odkázať mladým špor-
tovcom, ktorí sa tiež chcú stať šampión-
mi, reprezentantmi a víťaziť na veľkých
turnajoch?
„Najprv treba chodiť poctivo na všetky tré-
ningy bez ohľadu na to, či sa cítiš dobre
alebo či máš modrinu na kolene. Potom sa
ti karate vryje do kože. Nesmieš sa ulievať,
keď poctivo cvičíš, výsledky sa rýchlo
dostavia. Ak sa budeš zlepšovať, tréner si
toho všimne a bude ho posúvať ďalej. Keď
sa z malého objavu stane veľký talent,
treba postúpiť ďalej a začať chodiť na súťa-
že. Osobne odporúčam zúčastňovať sa
radšej zahraničných súťaží. Je dôležité
najprv vyhrávať za hranicami, až potom ste
schopný stať sa jednotkou aj doma. Preto-

že neustálymi víťazstvami iba na súťažiach
v SR si pretekár vybuduje rešpekt len slo-
venských pretekárov. Lenže to nestačí, vo
svete vás rešpektovať už nikto nebude.
Preto si treba urobiť najprv meno a potom
ste „obľúbený“ aj doma.“                E. Jareč

Chcete sa stať karatistom?
Majstrom boja, úspešným pretekárom

alebo šampiónom Slovenska? Klub maj-
strov sveta e Európy - Hanko kai karate
klub Senica poriada od utorka 29. 9.
Nábor začiatočníkov od 6 do 15 rokov.
Tréningy v malej telocvični v ZŠ Sadová ul.
v Senici sú každý utorok a štvrtok od 18.
do 19.30 hod. V mesiaci október sú tré-
ningy bezplatné. Nepotrebujete nič, len
tepláky, tričko a odvahu začať. Príďte si
vyskúšať starobylé umenie šaolinských
mníchov, zdravotné cvičenie i veľmi účin-
nú sebaobranu bez zbrane.

Futbalisti v Corgoň lige
Senickí futbalisti odohrali v najvyššej

slovenskej súťaži ďalšie stretnutia.
8. kolo Senica - Banská Bystrica 2:2 (1:1)

Diváci videli v tomto stretnutí zatiaľ naj-
lepší futbal v prebiehajúcej sezóne. Obid-
va tímy hrali ofenzívne a vypracovali si
dostatok gólových šancí. Do vedenia išli
po ojedinelej šanci hostia gólom z 11. mi-
núty. Seničanov tento gól nepoložil a
vypracovali si celý rad gólových šancí. Zas-
lúžené vyrovnanie priniesla až 40. min.,
kedy sa na dvakrát presadil Faldyna - 1:1.
Dobrý futbal sa hral aj po prestávke. V 52.
min. sme už viedli 2:1, keď sa strelecky po
prvýkrát presadil novic v senickom drese
Roland Števko. Potom pridala aj Bystrica,
útoky sa striedali na obidvoch stranách. V
závere duelu Seničania inkasovali zbytoč-
ný vyrovnávajúci gól v 86. min. Potom si
vypracovali ešte dve gólovky, ale stav už
zostal nezmenený.
9. kolo Ružomberok - Senica 0:1 (0:1)

Ďalší duel odohrali Seničania až 12.
septembra po reprezentačnej prestávke.
Cestovali do Ružomberka, ktorý bol na
poslednom mieste v tabuľke, aj preto dva
dni pred zápasom angažovali nového tré-
nera Františka Straku. Zverenci trénera
Hudeca sa zamerali najmä na pozornú
defenzívu a čakali na svoju šancu. Tá priš-
la v 42. min., keď Faldyna pekne prihral
Piroskovi a ten strelil svoj prvý gól v senic-
kom drese - 0:1. Ako sa neskôr ukázalo,
bol to jediný presný zásah v zápase, ktorý
znamenal prekvapujúce víťazstvo senic-
kých chlapcov.
10. kolo Senica - Nitra 0:0

V tomto stretnutí sa v Senici predstavil
líder corgoň ligovej tabuľky. Takmer počas
celého zápasu boli domáci lepším celkom,
ťažko sa im však presadzovalo cez kvalit-
nú defenzívu Nitry. Najaktívnejším hrá-
čom našich bol Piroska, ktorý sa dostal do
troch dobrých šancí, ale gól nedokázal
streliť. A keďže si čisté konto udržal aj
senický brankár Kamesch, stretnutie sa
skončilo bezgólovou remízou. Ivan Tobiáš



Blahoželáme jubilantom
V októbri 2009 oslávia:
80 rokov Viera Rehušová, Ľudmila Beniaková, Oľga Knotková,
Jarmila Šajdáková, MUDr. František Klimo, Ján Bystrický, Eleo-
nóra Jordánová, Anna Bartoňová, Anna Križánková, Ladislav
Malý a Jozef Petrák.
85 rokov Margita Bebjaková.

Šťastné dni prežité v zdraví a v pokoji želá Naša Senica.
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Spoločenská kronika
Uzavreté manželstvá
Ing. Stanislav Ravas a Mgr. Eva Hadárová
Jozef Chorvát a Renáta Vašková
Ján Polák a Jana Melichárková
Jaroslav Cellery a Veronika Žáková
Ing. Pavol Miša a Mgr. Slávka Tytykalová
Miroslav Paveska a Emília Kubačáková
Peter Hrubša a Lenka Gašparíková
Ing. Marek Pátek a Ing. Katarína Gregušová

Vítame nových Seničanov
Rebeka Ravasová narodená v Skalici
Jakub Vdoviak narodený v Skalici
Klára Blahová narodená v Skalici
Jakub Daniel narodený v Myjave
Karin Kaufmanová narodená v Skalici
Nikoleta Pittelová narodená v Myjave
Viktória Šnajdr narodená v Bratislave
Nikola Mokošáková narodená v Skalici
Nina Ďurinová narodená v Bratislave
Patrik Šajánek narodený v Skalici
Samuel Tomeš narodený v Skalici
Kristína Kalamenová narodená v Skalici
Sebastián Daniel narodený v Skalici
Natália Tlstovičová narodená v Skalici

Opustili nás
Michal Chovanec, Robotnícka 54 1. 8. 2009
vo veku 81 rokov
Marcela Čamborová, Štefánikova 1377 7. 8. 2009
vo veku 66 rokov
Mária Beňová, Štefánikova 1377 9. 8. 2009
vo veku 83 rokov
Peter Obcovič, Železničná 325 9. 8. 2009
vo veku 52 rokov
Anna Huková, Štefánikova 1377 10. 8. 2009
vo veku 88 rokov
Alexander Mikolaj, Kunov 3 10. 8. 2009
vo veku 64 rokov
Pavel Chodúr, Čáčov 262 12. 8. 2009
vo veku 81 rokov
Jozef Teplík, Palárikova 293 12. 8. 2009
vo veku 70 rokov
Anton Mozolič, Štefánikova 1377 13. 8. 2009
vo veku 86 rokov
Helena Kozánková, Komenského 969 15. 8. 2009
vo veku 72 rokov
Anna Fúsková, Štefánikova 709 25. 8. 2009
vo veku 64 rokov
Mária Vaňková, Štefánikova 1377 25. 8. 2009
vo veku 92 rokov
Jozef Bederka, L. Novomeského 1213 26. 8. 2009
vo veku 58 rokov
Anna Kaňová, Tehelná 430 27. 8. 2009
vo veku 90 rokov
Marta Macková, Hollého 741 29. 8. 2009
vo veku 71 rokov
Mária Hajossyová, Štefánikova 1377 30. 8. 2009
vo veku 81 rokov
Anna Bordáčová, Čáčov 102 31. 8. 2009
vo veku 83 rokov
Anton Wágner, Štefánikova 1377 31. 8. 2009
vo veku 76 rokov

Podujatia v Dome kultúry  Senica 
� 5. - 8. 10.
Otvorenie jazykových kurzov v DK, kurzové miestnosti DK
� 13. - 14. 10. o 15.15 hod. Výber mažoretiek
� 16. 10. o 10. hod.
Krajská prehliadka speváckych súborov seniorov, tanečná sála
� 21. 10. o 10. hod.
Obchodná akadémia Senica - Slávnostná akadémia pri príležitosti
založenia školy, kino - divadelná sála
� 22. 10. Benefičný koncert DSS Rohov, kino - divadelná sála
� 24. 10. o 16. a 17.30 hod.
Slávnostný koncert skupiny SONNY pri príležitosti 20. výročia 
založenia skupiny, kino - divadelná sála DK, vstupné 3,5 €
� 29. 10. o 19.00 hod. Koncert Pavla Bobka (hosť R. Křesťan), kino-
divadelná sála, vstupné: 9 €

Podujatia v Kunov
� 24. 10. o 19. hod.
ZÓNA A, STREET SPIRIT, MIŠÝ ŠRAMOT, vstupné 5 €

Na november pripravujeme:
� 19. 11. o 19. hod. Cigánsky diabli, vstupné 9 €

Čajovňa zrušená
Čajovňu u sousedú v Kunove prvýkrát otvorili 21. júna 2001.

Odvtedy sa stala obľúbeným miestom stretávania najmä mladých
ľudí, spojených záujmom o alternatívnu kultúru a umenie. Dôvo-
dom na návštevu teda nebol len čaj, ale aj výnimočná atmosféra
a rôzne nevšedné podujatia, ako Fest Fiesta, Reggae baal, Gram-
my u sousedú, Jarné juchú, Benefičná between party, Punk není
mrkev, výstavy, divadlá, stretnutia... Snaha o prezentáciu alterna-
tívnej kultúry však spôsobovala, že Čajovňa nedosahovala zisk,
a preto sa napokon stala občianskym združením.

Rozlúčkovým večierkom s kunovskou čajovňou, ktorá 31.
augusta skončila prevádzku bol festival Fiestička. Na Čajovňu
u sousedú sme sa pýtali manažérky a „duše“ čajovne Mileny Cád-
rovej.
Kto všetko stál pri zrode Čajovne u sousedú?
„Hlavými iniciátormi boli Rado Šalík, Rado Samek, ja a ďalší ľudia
zoskupení okolo hudobného projektu So Sad Butterfly. Preto aj
názov u sousedú.“
Koľko druhov čajov sa v Čajovni pripravovalo?
„Mali sme od začiatku takmer 100 rôznych čajov a tiež niekoľko
druhov kávy.“
Čo všetko priniesla Čajovňa (okrem čajov) Senici, senickému
regiónu?
„Je toho dosť, vzhľadom na stav kultúry a predovšetkým tej neko-
merčnej čiže alternatívnej u nás. Na Slovensku je veľmi málo
funkčných klubov orientovaných na alternatívnu hudbu. Keď si
odmyslíme Bratislavu, myslím, dali by sa  spočítať na prstoch rúk.
Čajovňa u sousedú sa prepracovala medzi tieto kluby, a to precíz-
nou organizáciou a kvalitným výberom umelcov, ale predovšet-
kým atmosférou, ktorá oslovila všetkých zúčastnených na každej
akcii. Za roky pôsobenia oslovila mnoho mladých ľudí nášho regi-
ónu, ktorí sa nevedeli zaradiť do šedého mainstreamu a dala im
šancu spoznať veľa kvalitnej kultúry a ľudí, s ktorými si mali čo
povedať.  Verím, že to čo u nás našli, budú šíriť ďalej.“
S čím boli najväčšie ťažkosti v súvislosti s jej fungovaním?
„Človek by si asi pomyslel, že s peniazmi, ale nie je to celkom tak.
Chýbali síce stále, ale najväčším problémom pre mňa bola neu-
spokojená potreba iniciatívneho partnera. Tým myslím človeka,
s ktorým by som si mohla rozdeliť prácu a starostlivosť o Čajovňu.
Myslím, že jeden by mi bol stačil. Členov občianskeho združenia
, ktorým sa Čajovňa stala pred dvomi rokmi, bolo síce dosť, ale
pracovať a podieľať sa na aktivitách boli ochotní iba odtiaľ- potiaľ.
Je to pochopiteľné, každý má svoj vlastný život, prácu, školu
a Čajovňa bola pre nich skôr koníčkom ako zodpovednou a nároč-
nou prácou bez nároku na odmenu.“
Čo bude teraz s nedávno rekonštruovanými priestormi Čajovne?
„Tieto priestory budú naďalej využívané. Bude si ich možné pre-
najímať cez Mestské kultúrne stredisko v Senici.“Karol Krištofovič
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Začiatky filmových predstavení o 19. hod.,
ak nie je uvedené inak!

� Piatok 2. október
MILIONÁR Z CHATRČE
Hlavný hrdina Jamal Malik je chlapec,
ktorý sa narodil do sveta bez budúcnosti,
do chudobného prostredia bombajských
slumov. Teraz ale sedí v televíznom štúdiu
indickej verzie súťaže „Chcete byť milioná-
rom“ a čaká na poslednú otázku, ktorá ho
delí od výhry 20 miliónov indických rupií. 
Vstupné: 2 €, MP 12 r., 120 min.

� Sobota 3.a nedeľa 4. október
ÚNOS METRA  1 2 3
Rutinný pracovný deň dispečera newyor-
ského metra je neočakávane narušený
odvážnym zločinom – únosom jedného
z vlakov metra. To má na svedomí zločinec
menom Ryder, ktorý hrozí popravovaním
cestujúcich vlaku, pokiaľ mu do hodiny
nezaplatia vysoké výkupné...
Vstupné: 2,50 €, MP 12 r., 105 min.

� Utorok 6. október
NEHANEBNÍ BASTARDI
Nehanebne zbastardená jazda plná krvi,
potu, sĺz a túžby po pomste. Bolo nebolo
v nacistami okupovanom Francúzsku...
Vitajte v Druhej svetovej vojne podľa Quen-
tina Tarantina. 
Vstupné: 2,30 €, MP 15 r., 153 min.

� Streda 7. október
PROJEKT 100 - 2009: DOM OBESENCA
Príbeh o túžbe po voľnosti, slobode, biede
i bohatstve života, plný humoru a surrealis-
tických predstáv, ale i drsných záberov,
ktorého hlavným hrdinom je chlapec Per-
han vychovaný babičkou a strýkom v úbo-
hej rómskej osade, odkiaľ niekoľkokrát
ročne odvážajú deti do Talianska, aby kra-
dli, žobrali a nádenníčili.
Vstupné: 2 €, člen FK 1,30 €, MP 15 r., 142 min.

� Piatok 9. október
PIATOK TRINÁSTEHO
Desať dielov kultového hororu „Piatok tri-
násteho“ si vybralo svoju daň v podobe
životov mnohých teenagerov, ktorí boli
v nesprávny čas na nesprávnom mieste.
Podľa legendy masaker pri Crystal Lake
odštartovala nepozornosť inštruktorov let-
ného tábora, ktorí si nevšimli topiaceho sa
mentálne postihnutého chlapca. V snahe
pomstiť synovu smrť vzala trúchliaca
matka spravodlivosť do vlastných rúk...
Vstupné: 2,30 €, MP 15 r., 98 min.

� Sobota 10. a nedeľa 11. október
HARRY POTTER A POLOVIČNÝ PRINC
Voldemortova sila stále rastie a nad svetmi
čarodejníkov aj Muklov získava čoraz väč-
šiu moc. Rokfort už nie je ani zďaleka taký
bezpečný ako predtým. Dumbledore je
odhodlaný Harryho pripraviť na neodvratný
súboj, ktorý sa blíži závratnou rýchlosťou. 
Vstupné: 2 €, MP 7 r., 143 min.
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A � Utorok 13. a streda 14. október

STIAHNI MA DO PEKLA
Mladá banková úradníčka Christine sa jed-
nej takej snaží pomôcť s nesplatenou
hypotékou. Jej šéf ale túto snahu stopne
a netuší, že pre Christine to bude mať
nečakané následky - smrtiacu kliatbu!
Vstupné: 2 €, MP 15 r., 99 min.

� Piatok 16., sobota 17. a nedeľa 18. október
JÁNOŠÍK. PRAVDIVÁ HISTÓRIA
Výpravný veľkofilm vznikol podľa scenára
Evy Borušovičovej, ktorá niekoľko rokov
študovala archívne záznamy a dokumenty.
Zaujímali ju skutočné životné osudy cha-
rizmatického mladíka, ktorý zomrel mladý
a stal sa legendou. 
Vstupné: 2,50 €, MP 15  r., 140 min.

� Utorok 20. a streda 21. október
SPOJENIE NENADVIAZANÉ
S.S.D. - SMRŤ SOVIETSKYM DEŤOM
Zabijú nás všetkých? V televízii sa rozbieha
nová reality show s názvom „Pioniersky
tábor“. Na základe castingov sú vybraní
desiati účastníci, päť dievčat a päť chlap-
cov. Všetci spoločne s mladou televíznou
moderátorkou odchádzajú do opusteného
pionierskeho tábora zo sovietskej éry.
Vstupné: 2,5 €, MP 15 r., 110 min.

� Utorok 27. október
NOC V MÚZEU 2
V múzeu Smithsonian institut vo Washing-
tone nastala noc. Strážcovia odišli domov,
svetlá zhasli, detskí návštevníci sú doma vo
svojich posteliach...ale i tak je v „prázd-
nom“ múzeu divný šramot, v ktorom ožíva
história.
Vstupné: 2 €, MP, 100 min.

� Streda 28. október
PROJEKT 100 - 2009: MLČANIE LORNY
Lorna, mladá Albánka žijúca v Belgicku,
túži po vlastnom snack bare. Aby získala
občianstvo, podstúpi fingovanú svadbu
s drogovo závislým Claudym. Ten predsta-
vuje pre Lornu cestu k slobode, ale záro-
veň je pre ňu aj tou najväčšou prekážkou...
Vstupné: 2 €, člen FK 1,30 €, MP 15 r., 106 min.

� Piatok 30. október
HANNAH MONTANA - FILM
Miley Stewart zápasí so školou, priateľmi
a svojou tajnou druhou identitou – popovou
hviezdou menom Hannah Montana. Keď
hrozí, že popularita jej obráti život úplné
hore nohami, neostáva iné, ako sa jej vzdať...
Vstupné: 2,30 €, MP 7 r., 104 min.

� Sobota 31. október a nedeľa 1. november
WRESTLER
Wrestler Randy „Baran“ Robinson je po 20
rokoch nútený skončiť kariéru kvôli srdco-
vému infarktu. Zamestná sa v obchode
a skúša nájsť zmysel života bez wrestlingu.
Po rokoch sa s ťažkosťami opäť snaží
obnoviť vzťah s dcérou, ktorú opustil
a vybudovať nový so striptérkou, ku ktorej
začína cítiť aj niečo viac. 
Vstupné: 2,50 €, MP 15 r., 111 min.

Služby lekární 
3. - 4. 10. Sun Pharma 

Lekáreň pri kostole
10. - 11. 10. Sun Pharma 

Nová lekáreň
17. - 18. 10. Stará lekáreň
24. - 25. 10. Lekáreň U Martina
31. 10. Lekáreň Arnika

Okienko JDS
Divadlo v Trnave. MsO

JDS v Senici pripravuje 8.
októbra kultúrne podujatie do
Trnavy na divadelné predstavenie
Tajomstvo Gréty Garbo. Záujemcovia
sa môžu prihlásiť v Klube dôchodcov
na Továrenskej ulici u predsedníčky
p. Boženy Hradskej.

Posedenie pri živej hudbe pre senio-
rov bude 15. októbra o 15. hod. v zasa-
dačke budovy COOP Jednota v Senici.

MsO JDS v Senici pozýva milovní-
kov ľudových piesní na Krajskú prehli-
adku speváckych súborov seniorov,
ktorá sa bude konať 16. októbra
v Dome kultúry v Senici. Vstup zdarma.

Október - Mesiac úcty k starším.
Posedenie senických dôchodcov pri
príležitosti osláv Mesiaca úcty k starším
organizované MsÚ v Senici bude 27.
októbra o 14. hod. v Dome kultúry.
Pozvanie patrí pre všetkých starších
ľudí. Pozvánky sa posielať nebudú.

L. Voleková

Pozvánka
Akadémia vzdelávania Senica, Záhor-

ská galéria Senica pod záštitou primátora
mesta Ľubomíra Parízka vás pozývajú na
slávnostné uvedenie knižky Eleny Kálkovej
s názvom Iná. Podujatie sa uskutoční
v nedeľu 11. októbra o 16. hod. v Záhor-
skej galérii v Senici.

Výstava záhradkárov
Okresný výbor Slovenského zväzu

záhradkárov v Senici a ZO SZZ so sídlom
v meste Senica pozývajú na okresnú výsta-
vu ovocia a zeleniny Plody Záhoria 2009.
Bude sa konať v dňoch 22. - 24. októbra
2009 v Dome kultúry Senica.
Súčasťou výstavy bude:
- súťaž v aranžovaní žiakov ZŠ,
- súťaž v aranžovaní dospelých,
- výstavka prác detí MŠ, ZŠ a ZUŠ s tema-
tikou záhrada,
- kútik včelárskych zručností a výrobkov.
Výstava bude otvorená:
štvrtok 22. 10. od 14.30 do 18. hod., piatok
23. 10. a sobota 24. 10. od 8. do 16. hod. 
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